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COMMISSION DE LA JUSTICE COMMISSIE VOOR JUSTITIE 
 

du 

 

MERCREDI 16 JUIN 2021 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 16 JUNI 2021 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

 

 

La réunion publique de commission est ouverte à 

14 h 19 par Mme Kristien Van Vaerenbergh, 

présidente. 

 

De openbare commissievergadering wordt geopend 

om 14.19 uur en voorgezeten door 

mevrouw Kristien Van Vaerenbergh. 

 

01 Échange de vues sur l’attribution de la 

provision interdépartementale en renforcement 

de la Justice et questions jointes de 

- Sophie De Wit à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Les provisions 

interdépartementales" (55018860C) 

- Philippe Pivin à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le 

renforcement de la Justice et le plan 

d’investissement pour la Sûreté de l’État" 

(55018967C) 

 

01 Gedachtewisseling over de toewijzing van de 

interdepartementale provisie ter versterking van 

Justitie en samengevoegde vragen van 

- Sophie De Wit aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De 

interdepartementale provisies" (55018860C) 

- Philippe Pivin aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De versterking 

van de justitie en het investeringsplan voor de 

Veiligheid van de Staat" (55018967C) 

 

La présidente: Le ministre présentera d'abord le 

budget pour les prochaines années et il répondra 

ensuite aux questions. 

 

De voorzitster: De minister geeft eerst een 

presentatie over het budget voor de komende jaren 

en zal daarna antwoorden op de vragen. 

 

01.01  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): J'ai transmis aux membres de la 

commission l'arrêté royal relatif au budget 2021, 

ainsi que le projet d'arrêté royal approuvé le 21 mai 

par le Conseil des ministres. Je commenterai 

l'affectation précise de ces budgets. Je remettrai 

également le texte de ma présentation à la 

commission.  

 

Le département de la Justice dispose d'un budget 

d'environ deux milliards d'euros. Il a été convenu 

dans l'accord de gouvernement que des moyens 

additionnels lui seront alloués chaque année. Cette 

année, 125 millions d'euros seront puisés dans la 

provision interdépartementale.  

 

En 2021, 65 millions de dépenses supplémentaires 

seront consacrés à l'assistance de deuxième ligne. 

Ce chiffre atteindra 209 millions d'euros en 2024. Il 

s'agit d'investissements non récurrents. 

 

La Belgique recevra 137 millions d'euros issus de la 

01.01 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Ik heb aan de commissieleden het 

KB inzake het budget voor 2021 en het ontwerp-KB 

dat werd goedgekeurd door de ministerraad van 

21 mei bezorgd. Ik zal toelichten wat precies de 

bestemming is van die budgetten. Ook mijn 

presentatie zal ik aan de commissie bezorgen. 

 

 

Justitie heeft een budget van ongeveer 

2 miljard euro. In het regeerakkoord werd 

afgesproken dat er jaarlijks extra middelen worden 

uitgetrokken. Dit jaar is dat 125 miljoen euro uit de 

interdepartementale provisie. 

 

 

Voor de tweedelijnsbijstand is er een meeruitgave 

van 65 miljoen euro in 2021. Dat loopt op tot 

209 miljoen euro in 2024. Dat zijn eenmalige 

investeringen. 

 

Uit het Europese Recovery and Resilience Facility 
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facilité européenne pour la reprise et la résilience 

(FRR) pour la numérisation de la Justice. 

 

Dans la suite de mon exposé, je me limiterai aux 

augmentations budgétaires et je ne parlerai pas des 

initiatives sans augmentations budgétaires.  

 

(RRF) krijgen we 137 miljoen euro voor de 

digitalisering van Justitie.  

 

Ik zal het verder louter hebben over 

budgetverhogingen en niet over initiatieven zonder 

budgetverhoging.  

 

Un certain nombre d'augmentations budgétaires 

visent à accélérer et à humaniser la Justice. Nous 

souhaitons recruter 1 400 nouveaux talents d'ici 

2022, 827 dans l'ordre judiciaire, 199 dans 

l'administration pénitentiaire, 270 auprès de la 

Sûreté de l'État et 105 au SPF Justice. 

 

Een aantal budgetverhogingen heeft als doel 

Justitie sneller en menselijker te maken. We willen 

1.400 nieuwe talenten aanwerven tegen 2022, 827 

bij de gerechtelijke orde, 199 bij het 

gevangeniswezen, 270 bij de Staatsveiligheid en 

105 bij de FOD Justitie. 

 

(En français) Pour l'ordre judiciaire, il y a 

116 magistrats, 67 référendaires, 106 juristes de 

parquet, 113 greffiers, 36 criminologues et 

389 personnes de support et un budget de 

46 millions d'euros. 

 

(Frans) Voor de rechterlijke orde gaat het over 

116 magistraten, 67 referendarissen, 

106 parketjuristen, 113 griffiers, 36 criminologen en 

389 ondersteunende personeelsleden en een 

budget van 46 miljoen euro. 

 

(En néerlandais) L'arriéré judiciaire sera résorbé 

grâce au renforcement des effectifs. Quinze 

personnes supplémentaires seront affectées à la 

cour d'appel ou au tribunal du travail de Bruxelles. 

Nous investirons aussi davantage dans les 

ressources humaines auprès des tribunaux du 

travail et de l'entreprise, tant au niveau des 

magistrats que des référendaires, greffiers et 

assistants. En effet, nous nous attendons à une 

augmentation du nombre de personnes en 

règlement collectif de dettes, de même qu'à une 

hausse du nombre de faillites. Le volet médiation 

sera lui aussi renforcé, avec l'ajout de seize 

collaborateurs au total.  

 

Deux avocats généraux rejoindront la Cour de 

cassation et un petit service d'étude sera créé, ce 

qui représente un investissement d'environ un 

million d'euros et neuf nouveaux membres du 

personnel.  

 

Enfin, le gouvernement entend également exécuter 

la loi de 2014 relative à la gestion autonome de 

l'organisation judiciaire, en instaurant des 

directeurs, aux côtés des chefs de corps et des 

magistrats. 

 

(Nederlands) Met extra personeelsleden zullen we 

de gerechtelijke achterstand wegwerken. Vijftien 

extra personeelsleden zullen worden toegewezen 

aan het hof van beroep of het arbeidshof te Brussel. 

Ook bij de arbeids- en ondernemingsrechtbanken 

zullen wij meer in personeel investeren, zowel in 

magistraten als in referendarissen, griffiers en 

assistenten. De verwachting is immers: meer 

mensen in collectieve schuldenregeling en meer 

faillissementen. Ook het luik bemiddeling wordt 

versterkt met de toevoeging van in totaal zestien 

medewerkers. 

 

 

 

Bij het Hof van Cassatie komen er twee advocaten-

generaal bij en wordt er een kleine steundienst 

gecreëerd, goed voor een investering van bijna 

1 miljoen euro en negen nieuwe personeelsleden. 

 

 

We willen eindelijk ook de wet op de 

beheersautonomie van 2014 uitvoeren door 

managers in te voeren bij justitie, naast de 

korpschefs en de magistraten. 

 

Afin d'attirer 1 400 personnes, le service 

d'encadrement Personnel et Organisation 

bénéficiera de 20 nouvelles recrues et 7 experts 

rejoindront le Selor. Nous investirons en outre 

200 000 euros afin de mieux positionner la Justice 

sur le marché de l'emploi. 

 

L'Institut de formation judiciaire (IFJ) sera doté de 

davantage de personnel et de moyens de 

fonctionnement, le tout représentant un 

investissement de 1,2 million d'euros. Les services 

Om 1.400 mensen aan te trekken, zal de Stafdienst 

Personeel en Organisatie versterkt worden met 

20 nieuwe mensen en komen er 7 experts bij Selor. 

Bovendien investeren we 200.000 euro om Justitie 

als goede werkgever in de markt te zetten. 

 

 

Het Instituut voor Gerechtelijke Opleiding (IGO) 

krijgt meer personeel en werkingsmiddelen, goed 

voor een investering van 1,2 miljoen euro. Ook de 

stafdiensten Begroting en Beheerscontrole en ICT 
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d’encadrement Budget et Contrôle de la Gestion 

ainsi que TIC seront également renforcés. Le 

Moniteur belge disposera de huit collaborateurs 

supplémentaires dont trois spécialistes TIC chargés 

de développer une plate-forme numérique 

conviviale. La Direction générale Législation 

accueillera huit personnes supplémentaires. 

Quarante-cinq nouvelles recrues rejoindront 

l'équipe Crossborder, la plate-forme de 

recouvrement des amendes.  

 

worden versterkt. Het Belgisch Staatsblad krijgt 

acht extra mensen, waarvan drie ICT'ers, om een 

gebruiksvriendelijk digitaal platform te ontwerpen. 

Het Directoraat-Generaal Wetgeving wordt versterkt 

met acht mensen. Bij Crossborder, het platform 

waarmee boetes worden geïnd, zullen 45 mensen 

extra worden aangeworven. 

 

Chaque départ d'agent pénitentiaire sera remplacé. 

En dehors des assistants de sécurité, nous 

développerons également l'accompagnement de la 

détention et l'effectif des accompagnateurs de 

détention sera donc renforcé. Des formations seront 

organisées à partir du printemps 2022 pour un 

montant de 700 000 euros.  

 

Un investissement structurel supplémentaire de 

500 000 euros sera réalisé, par ailleurs, à partir de 

2022 et 3 millions d'euros seront déjà investis cette 

année, afin de mettre rapidement de nouveaux 

uniformes à la disposition des agents pénitentiaires. 

 

Un budget considérable, avec entre autres 

137 millions d'euros issus du fonds européen de 

relance, sera réservé à la mutation numérique de la 

Justice. Les crédits réguliers destinés au TIC 

Justice seront aussi augmentés de 30 millions 

d'euros. Un groupe d'experts – sept magistrats – 

associé au service TIC du SPF Justice et à des 

entreprises d'assistance formera la cabine de régie 

de la mutation numérique. 

 

Voor elke penitentiair beambte die vertrekt, zal een 

nieuwe worden aangesteld. Behalve voor de 

veiligheidsassistenten zullen we ook aandacht 

hebben voor de begeleiding van de detentie en 

zullen er dus detentiebegeleiders bijkomen. Wij 

gaan vanaf het voorjaar 2022 opleidingen 

organiseren ten bedrage van 700.000 euro. 

 

Vanaf 2022 komt er ook een bijkomende structurele 

investering van 500.000 euro en voor dit jaar 

3 miljoen euro, zodat er snel nieuwe uniformen 

beschikbaar zijn voor de penitentiair beambten. 

 

 

Aan de digitale transformatie van Justitie wordt veel 

geld besteed, onder andere 137 miljoen euro van 

het Europees relancefonds. Daarnaast verhogen wij 

de reguliere kredieten voor ICT Justitie met 

30 miljoen euro. Een groep experten – zeven 

magistraten – zullen samen met de ICT-dienst van 

de FOD Justitie en ondersteunende bedrijven de 

cockpit vormen van de digitale transformatie.  

 

La transformation numérique se fera en cinq 

étapes. La première étape concerne l'équipement 

en matériel moderne, à savoir 18 000 nouveaux 

ordinateurs portables d'ici la fin 2022: 3 500 ont déjà 

été distribués et 8 000 autres suivront à l'automne. 

Il s'agit d'un investissement de 10,5 millions 

d'euros. Pour l'installation d'outils de 

vidéoconférence dans 600 des 1 000 salles 

d'audience, 10 millions d'euros ont été prévus. 

 

La deuxième étape concerne le dossier numérique 

qui devrait voir le jour en 2022. Nous utiliserons à 

cet effet les ressources provenant du fonds. Nous 

installerons un module viewer afin que eDeposit 

puisse être utilisé par tous les tribunaux.  

 

La troisième étape consiste à relier le dossier 

numérique et les banques de données de la Justice. 

Il s'agit de la BCE, du Registre national, des procès-

verbaux électroniques et de PACOS. Le projet 

coûtera 21 millions d'euros. Nous travaillons 

également au développement de la banque de 

données des jugements et d'arrêts. Il conviendra 

De digitale transformatie zal in vijf stappen 

gebeuren. De eerste stap is modern materiaal, met 

name 18.000 nieuwe laptops tegen eind 2022. Er 

zijn er al 3.500 verdeeld en in het najaar volgen er 

nog 8.000. Deze investering kost 10,5 miljoen euro. 

Voor de installatie van videoconferentietools in 600 

van de 1.000 zittingszalen is in 10 miljoen euro 

voorzien. 

 

 

De tweede stap is het digitaal dossier. Dat moet in 

2022 mogelijk worden. We gebruiken daarvoor 

middelen uit het fonds. Er komt ook een 

viewermodule opdat eDeposit door alle rechtbanken 

kan worden gebruikt.  

 

De derde stap is het verbinden van de databanken 

Justitie met het digitaal dossier. Dat gaat over de 

KBO, het Rijksregister, het elektronisch pv en 

PACOS en zal 21 miljoen euro kosten. We maken 

ook werk van de databank van vonnissen en 

arresten. Omdat de wet van 2019 te veel gebreken 

vertoont, moeten we daarvoor een nieuwe wet 
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d'élaborer une nouvelle loi en remplacement de la 

loi de 2019 qui présente trop de manquements. 

Nous procéderons à une étude de marché afin de 

trouver des entreprises susceptibles de nous aider 

à anonymiser et à pseudonymiser les jugements et 

arrêts. 

 

opstellen. Via marktbevraging zullen we zoeken 

naar bedrijven die ons kunnen helpen met het 

anonimiseren en pseudonimiseren van vonnissen 

en arresten. 

 

Une nouvelle loi étant nécessaire, la banque de 

données ne sera opérationnelle qu'à l'automne de 

l'année prochaine. Nous prendrons encore d'autres 

mesures en vue d'améliorer l'accessibilité des 

dossiers répressifs, un chantier déjà entamé par 

M. Geens. 

 

La quatrième étape consistera à travailler au portail 

numérique Justonweb, sur lequel tout un chacun 

pourra consulter tous les dossiers, déposer des 

pièces et effectuer des paiements. Un petit montant 

a été inscrit à cet effet pour 2022, mais des budgets 

seront également prévus en 2023 et 2024. 

 

La cinquième étape permettra de récolter les fruits 

des précédentes puisque nous pourrons réaliser 

des économies de frais de port et faciliter la 

perception des amendes. Les interactions avec les 

Finances seront par ailleurs améliorées. 

 

Le numérique poursuivra également sa progression 

dans les prisons car le programme obsolète Sidis 

Suite sera remplacé par le système de gestion de 

dossiers NewAppEpi, plus performant. Nous 

investirons 6 millions d'euros à cette fin. Nous 

voulons étendre le système Prison Cloud, qui 

permet aux détenus de suivre des formations en 

ligne, à l'ensemble des établissements 

pénitentiaires. Cette intervention représentera un 

investissement de 7 millions d'euros provenant de 

la FRR. 

 

Wegens de nood aan een nieuwe wet, zal de 

databank er pas in het najaar van volgend jaar zijn. 

Ook in de ontsluiting van de stafdossiers zullen we, 

in navolging van minister Geens, verdere stappen 

zetten. 

 

 

Stap vier is de digitale toegangspoort Justonweb, 

waar iedereen alle dossiers kan raadplegen, 

stukken kan deponeren en betalingen doen. 

Daarvoor is voor 2022 een klein bedrag 

ingeschreven, maar in 2023 en 2024 volgen er nog 

bedragen. 

 

De vijfde stap wordt gevormd door het rendement 

van de vorige stappen, zoals de besparingen op 

portkosten en de gemakkelijker inning van boetes. 

De linken met Financiën worden bovendien 

verbeterd. 

 

Ook in de gevangenissen wordt er gedigitaliseerd. 

Het verouderde programma Sidis Suite wordt 

vervangen door het performantere dossiersysteem 

NewAppEpi. Daarin investeren we 6 miljoen euro. 

Het systeem Prison Cloud, waarmee gedetineerden 

online opleidingen kunnen volgen, willen we 

uitbreiden naar alle gevangenissen. Daarin 

investeren we 7 miljoen uit het RRF.  

 

Nous investirons également dans de nouveaux 

palais de justice et dans de nouvelles prisons. Le 

secrétaire d'État Michel et moi-même travaillons à 

l'élaboration d'un Masterplan Palais de justice pour 

le budget 2022.  

 

Nous poursuivons la mise en œuvre du Masterplan 

pour les prisons qui existait déjà. L'année 

prochaine, Haren et Termonde ouvriront leurs 

portes et nous finalisons la procédure DBFM pour la 

nouvelle prison d'Anvers.  

 

Nous préparons également les procédures pour 

Vresse et Bourg-Léopold. En outre, les travaux de 

préparation pour les trois nouveaux CPL à Alost, 

Wavre et Paivre sont en cours. Les budgets 

correspondants sont déjà entre les mains de la 

Régie des Bâtiments. Nous investirons 6 millions 

d'euros supplémentaires dans l'entretien des palais 

We zullen ook investeren in nieuwe 

gerechtsgebouwen en in nieuwe gevangenissen. 

Staatssecretaris Michel en ik werken aan een 

Masterplan Gerechtsgebouwen voor de begroting 

van 2022.  

 

Het Masterplan Gevangenissen bestond al en wij 

voeren het verder uit. Volgend jaar openen Haren 

en Dendermonde en we leggen de laatste hand aan 

de DBFM-procedure voor de nieuwe gevangenis 

van Antwerpen.  

 

We bereiden ook de procedures voor voor Vresse 

en Leopoldsburg. Daarnaast zijn we volop bezig 

aan de voorbereiding van drie nieuwe FPC's in 

Aalst, Waver en Paivre. De budgetten daarvoor zijn 

al bij de Regie der Gebouwen. We investeren 

6 miljoen euro extra in het onderhoud van de 

gerechtsgebouwen en de gevangenissen, die er 
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de justice tribunaux et des prisons qui sont parfois 

dans un état déplorable.  

 

La loi de 2020 relative à l'aide juridique de 

deuxième ligne permet grâce à l'augmentation des 

plafonds de revenus à davantage de personnes 

d'avoir droit à un avocat pro deo. On parle d'un coût 

structurel de 209 millions d'euros supplémentaires 

par an. Compte tenu des montants susmentionnés, 

on arrive à une somme de 500 millions d'euros qui 

sera investie dans la Justice en 2024, soit un 

budget supplémentaire de 25 %. 

 

soms schandalig aan toe zijn.  

 

 

De wet uit 2020 over de juridische 

tweedelijnsbijstand bepaalt dat meer mensen recht 

krijgen op een pro Deo door de inkomensgrenzen 

op te trekken. Dat kost structureel 209 miljoen euro 

meer per jaar. Samen met de eerder genoemde 

bedragen, is dat 500 miljoen euro die in 2024 extra 

naar Justitie zal vloeien, of 25 % extra budget. 

 

Il faut remonter loin dans le temps pour retrouver un 

tel niveau d'investissements.  

 

Même ceux qui ne possèdent pas d'outils 

informatiques doivent y avoir accès, en particulier 

grâce aux bornes PC des justices de paix mises à 

disposition des citoyens, qui peuvent également 

bénéficier d'un accompagnement. Ces ordinateurs 

ont été mis à disposition en raison de la récente 

mise en place d'un registre central des 

administrateurs. L'objectif est d'équiper également 

d'autres tribunaux de bornes PC de ce type.  

 

Om dergelijke investeringen te vinden, zal men ver 

in de tijd moeten terugkeren.  

 

Ook wie niet over een digitale toegang beschikt, 

moet toegang krijgen, meer bepaald via de kiosk-

pc's in de vredegerechten, waar ook begeleiding is. 

Die pc's staan er omdat er sinds kort een centraal 

register voor de bewindvoerders is. Het is de 

bedoeling ook in andere rechtbanken kiosk-pc's te 

plaatsen.  

 

(En allemand) Le site web du SPF Justice sera 

traduit en allemand pour nos compatriotes 

germanophones. Un montant de 228 000 euros y 

est consacré.  

 

(Duits) We hebben 228.000 euro vrijgemaakt om de 

website van de FOD Justitie in het Duits te vertalen.  

 

(En néerlandais) Cela signifie que le Moniteur belge 

et le site du SPF Justice seront dorénavant 

également disponibles en allemand. 

 

Pour les victimes, nous voulons porter le nombre de 

centres de prise en charge de trois à dix. En 2020, 

un budget a déjà été dégagé pour le dossier 

numérique en cas de violences sexuelles ou 

intrafamiliales. Les victimes peuvent ainsi consulter 

les dossiers depuis leur domicile. L'objectif est 

d'étendre cette possibilité à l'ensemble des dossiers 

en matière de justice.  

 

Un problème se pose en ce qui concerne la 

Commission pour l'aide financière aux victimes 

d'actes intentionnels de violence. Cette Commission 

se compose de trois chambres néerlandophones, 

trois chambres francophones et une chambre 

bilingue en matière de terrorisme. La chambre 

néerlandophone est confrontée à un arriéré de pas 

moins de 800 dossiers et à une liste d'attente de 

28 mois. Nous allons attribuer davantage de 

moyens à la commission et créer une chambre 

néerlandophone supplémentaire. Des coaches 

seront par ailleurs mis à la disposition des victimes 

d'actes terroristes. 

 

(Nederlands) Dat betekent dat het Belgisch 

Staatsblad en de website van de FOD Justitie 

voortaan ook in het Duits beschikbaar zullen zijn. 

 

Voor de slachtoffers willen we het aantal zorgcentra 

optrekken van drie naar tien. In 2020 is er al een 

budget uitgetrokken voor het digitaal dossier in 

geval van seksueel geweld of intrafamiliaal geweld. 

Op die manier kunnen slachtoffers thuis dossiers 

consulteren. De bedoeling is om die mogelijkheid 

naar alle justitiedossiers uit te breiden.  

 

 

Er is een probleem met de Commissie voor 

Financiële Hulp aan Slachtoffers van Opzettelijke 

Gewelddaden. Die commissie bestaat uit drie 

Nederlandstalige, drie Franstalige kamers en één 

tweetalige terrokamer. De Nederlandstalige kamer 

heeft maar liefst een achterstand van 800 dossiers 

en een wachttijd van 28 maanden. We geven de 

commissie meer middelen en creëren een extra 

Nederlandstalige kamer. Er zijn ook de coaches 

voor de slachtoffers van terreur. 
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Je souhaite toujours investir intensivement dans la 

détention sensée afin de prévenir la récidive. Les 

services psychosociaux (SPS) dans les prisons vont 

élaborer un plan stratégique par détenu, lorsque 

celui-ci entre en ligne de compte pour une libération 

conditionnelle. Pour pouvoir dorénavant le faire dès 

le premier jour, un pilotage central efficace est 

nécessaire. L'équipe centrale du SPS sera 

renforcée par huit personnes qui élaboreront des 

directives uniformes et organiseront la supervision 

des équipes locales. 

 

Nous voulons aussi travailler plus efficacement 

dans les prisons et investir dans la gestion de 

l'agressivité. Cette méthode est déjà appliquée avec 

grand succès par certaines organisations et permet 

d'éviter la récidive. 

 

Ik wil nog steeds sterk inzetten op zinvolle detentie 

om recidive te voorkomen. De Psychosociale 

Diensten (PSD) in de gevangenissen zullen per 

gedetineerde een beleidsplan maken, voor de 

gedetineerde in aanmerking komt voor 

voorwaardelijke invrijheidstelling. Om dit voortaan te 

kunnen doen vanaf dag één, is een goede centrale 

aansturing nodig. Het centrale team van de PSD zal 

worden versterkt met acht mensen die uniforme 

richtlijnen zullen maken en supervisie op de lokale 

equipes zullen organiseren.  

 

We willen in de gevangnissen ook efficiënter 

werken en aan agressiebeheersing doen. In 

sommige organisaties gebeurt dat al op 

schitterende wijze en het is een goede manier om 

recidive te vermijden.  

 

Nous voulons également améliorer les soins de 

santé dans les prisons. Les arriérés de paiement de 

nos médecins seront versés et nous investirons 

dans des appareils de radiographie en vue 

d'accélérer le dépistage de la tuberculose. 

 

Dans l'attente de la construction de trois nouveaux 

CPL, nous voulons que la qualité des soins 

prodigués aux personnes internées à Merksplas et 

à Paifve atteigne le même niveau que dans un CPL. 

Pour ce faire, nous allons engager 

51 collaborateurs supplémentaires. Treize lits de 

réserve supplémentaires seront installés dans les 

CPL pour les personnes internées libérées à l'essai 

mais qui subissent une rechute. 

 

Enfin, nous investirons dans une Justice plus ferme. 

Le 1er décembre, nous commencerons à appliquer 

les peines de moins de trois ans. Pour ce faire, 

nous investissons dans la création de 30 emplois, 

dont 12 juges de l'application des peines qui 

veilleront à l'application de ces courtes peines. La 

capacité sera également élargie, avec l'ouverture 

de maisons de détention et des nouvelles prisons 

de Haren et Termonde. 

 

Nous allons également soutenir financièrement de 

nouvelles méthodes permettant de lutter contre les 

problèmes particulièrement épineux. En ma qualité 

de ministre de la Justice, j'ai en effet pu constater 

que de nombreux tribunaux et parquets ont testé 

des méthodes qui peuvent réellement faire la 

différence sur le terrain. 

 

We willen ook de gezondheidszorg in de 

gevangenissen verbeteren. De achterstallen in de 

betalingen van onze artsen worden vereffend en we 

zullen investeren in RX-toestellen om tuberculose 

sneller te kunnen opsporen. 

 

In afwachting van de bouw van drie nieuwe FPC's 

willen we de zorg voor geïnterneerden in Merksplas 

en Paifve op het niveau brengen van die in een 

FPC. Daarvoor zullen we 51 bijkomende 

medewerkers aanwerven. Ook komen er dertien 

bijkomende bufferbedden in de FPC's voor 

geïnterneerden die vrij zijn op proef maar hervallen.  

 

 

 

Ten slotte zullen we investeren om een straffere 

Justitie mogelijk te maken. Op 1 december starten 

we met het uitvoeren van de straffen onder de drie 

jaar. Daarvoor investeren we in 30 mensen, 

waaronder 12 strafuitvoeringsrechters die zullen 

waken over de uitvoering van die korte straffen. Er 

komt ook meer capaciteit, met detentiehuizen en de 

nieuwe gevangenissen in Haren en Dendermonde. 

 

 

Nieuwe methodes om hardnekkige problemen aan 

te pakken gaan we ook financieel ondersteunen. Ik 

heb als minister van Justitie immers kunnen 

vaststellen dat vele rechtbanken en parketten zaken 

hebben uitgeprobeerd die echt een verschil kunnen 

maken op het terrein. 

 

C'est pourquoi, nous recruterons 72 collaborateurs 

supplémentaires afin de déployer ces bonnes 

pratiques dans le reste du pays. Nous réservons 

4,6 millions d'euros à cet effet pour soutenir trois 

initiatives. 

 

Daarom zullen we 72 extra medewerkers 

aanwerven om die best practices in de rest van het 

land uit te rollen. Daarvoor trekken we 

4,6 miljoen euro uit, waarmee we drie initiatieven 

willen ondersteunen. 
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Une première initiative a trait aux chambres de 

suivi, telles que la chambre de suivi de la 

toxicomanie à Gand ou la chambre de suivi des 

jeunes à Malines. Ces projets doivent nous 

permettre d'assurer, en concertation avec les 

Communautés, un accompagnement personnalisé 

des prévenus et de les obliger éventuellement à 

suivre une thérapie.  

 

Nous investissons aussi dans la création de 

chambres de comparution immédiate 

supplémentaires, afin de pouvoir multiplier les 

audiences et de lutter, de la sorte, contre l'impunité.  

 

Mentionnons, enfin, les chambres de médiation en 

matière familiale. En effet, les règlements à 

l'amiable semblent très efficaces pour résoudre les 

différends familiaux, assurent un meilleur respect 

des accords et limitent les recours.  

 

 

Suivant l'exemple du Limbourg, nous souhaitons, 

par ailleurs, généraliser la gestion rapide des 

formes de criminalité les plus récurrentes. En cas 

de flagrant délit, la liaison entre la police et le 

parquet sera immédiatement établie et le délai de 

traitement des dossiers pourra passer de 40 à 4 ou 

5 semaines.  

 

Een eerste initiatief betreft de opvolgingskamers, 

zoals de drugbehandelingskamer in Gent of de 

jongerenopvolgingskamer in Mechelen. Met zulke 

projecten kunnen we, in samenwerking met de 

Gemeenschappen, verdachten op maat begeleiden 

en eventueel verplichten tot het volgen van een 

therapie. 

 

 

Ook investeren we in bijkomende snelrechtkamers, 

zodat we met meer snelrechtzittingen de 

straffeloosheid kunnen tegengaan. 

 

 

Ten slotte is er het project van bemiddelingskamers 

in familiezaken. Minnelijke schikkingen blijken 

immers heel effectief bij het oplossen van familiale 

conflicten, waarbij afspraken beter worden 

nageleefd en er ook minder in beroep wordt 

gegaan. 

 

Daarnaast willen we, naar het voorbeeld in Limburg, 

een snelle aanpak van veelvoorkomende 

criminaliteit veralgemenen. Bij een eventuele 

betrapping staan politie en parket onmiddellijk met 

elkaar in contact en kan de doorlooptijd worden 

verkort van ongeveer 40 weken tot 4 à 5 weken. 

 

À partir de septembre, l'une de mes collaboratrices 

effectuera une visite de tous les parquets du pays 

afin de les convaincre d'adopter cette politique de 

sanction immédiate. Nous déployons aussi les 

moyens nécessaires, en affectant 70 personnes et 

un budget de 3,3 millions d'euros à la mise en place 

de cette politique. 

 

Nous investissons aussi, en collaboration avec 

l'INCC, dans un moniteur de la récidive, afin de 

pouvoir disposer de chiffres objectifs au sujet de la 

récidive. Nous suivons ainsi une recommandation 

de la N-VA lors de la discussion de l'exposé 

d'orientation politique. Nous avons établi un budget 

de 700 000 euros au total pour sa mise en place. 

 

En ce qui concerne la criminalité relative aux 

drogues, nous investissons 7 millions d'euros et 

recrutons 141 collaborateurs supplémentaires pour 

le projet relatif au service de messagerie Sky ECC 

et au Stroomplan XXL. Un total de 61 personnes a 

déjà été engagé. 

 

Nous développons un outil d'évaluation des risques 

dans le cadre de la violence sexuelle et 

intrafamiliale – estimé à 5,7 millions d'euros – avec 

lequel nous pourrons mesurer beaucoup plus 

rapidement les risques potentiels et pourrons éviter 

de nouvelles victimes. Si un certain type de 

Vanaf september zal een van mijn medewerksters 

de parketten overal te lande bezoeken om hen 

ervan te overtuigen dit lik-op-stukbeleid over te 

nemen. We voorzien ook in de nodige middelen, 

met 70 mensen en een budget van 3,3 miljoen 

euro. 

 

 

In samenwerking met het NICC investeren we ook 

in een recidivemonitor, zodat we objectieve cijfers 

kunnen krijgen over recidive. Hiermee gaan we in 

op een suggestie van de N-VA tijdens de 

bespreking van de beleidsverklaring. We hebben 

daarvoor in totaal 700.000 euro begroot. 

 

 

Inzake de drugcriminaliteit investeren we 

7 miljoen euro en 141 bijkomende medewerkers in 

het project rond Sky ECC en het Stroomplan XXL. 

61 personen zijn reeds aangesteld. 

 

 

 

In de strijd tegen seksueel en intrafamiliaal geweld 

ontwikkelen we een risicotaxatietool – begroot op 

5,7 miljoen euro – waarmee we veel sneller 

mogelijke risico's kunnen inschatten en nieuwe 

slachtoffers kunnen voorkomen. Bij bepaald gedrag 

tijdens de strafuitvoering of lange doorlooptijden 
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comportement est adopté pendant l'exécution de la 

peine ou si de longs délais de procédure sont 

constatés, des voyants peuvent passer au rouge et 

permettre une reprise du dossier beaucoup plus 

rapide. Par ailleurs, quinze criminologues seront 

engagés qui pourront se consacrer uniquement à la 

violence sexuelle et intrafamiliale. 

 

Le projet code 37, qui a permis au parquet d'Anvers 

de doubler le nombre de personnes condamnées 

pour viol, sera étendu. Lors de l'ouverture de 

chaque nouveau centre de prise en charge des 

violences sexuelles, le code 37 sera appliqué, ce 

qui permettra une meilleure recherche d'indices et 

améliorera le taux de constatation. 

 

kunnen knipperlichten beginnen branden, waardoor 

een dossier veel sneller opnieuw wordt opgepakt. 

Ook zullen vijftien criminologen worden 

aangeworven die zich exclusief kunnen 

bezighouden met intrafamiliaal en seksueel geweld. 

 

 

 

Het project code 37, waarmee het parket van 

Antwerpen het aantal veroordeelden voor 

verkrachting heeft kunnen verdubbelen, wordt 

uitgebreid. Bij de opening van elk nieuw 

zorgcentrum na seksueel geweld wordt ook code 37 

toegepast, met een beter sporenonderzoek om de 

opsporingsgraad te verhogen.  

 

Le service NTSU-CTIF qui intercepte les messages 

de télécommunications recevra 16,6 millions 

d'euros de plus pour adapter ses systèmes à la 

technologie 5G. 

 

Du personnel supplémentaire sera également 

recruté en vue du procès des attentats terroristes 

pour un montant de 6,2 millions d'euros. Un budget 

de 3,4 millions d'euros a aussi été inscrit pour le site 

Justitia qui accueillera le procès. 

 

Dans le cadre de la lutte contre la fraude fiscale et 

financière, 30 nouveaux collaborateurs seront 

embauchés pour résorber l'arriéré des dossiers. 

 

Nous recruterons, en outre, 30 nouveaux 

collaborateurs pour la réalisation des enquêtes 

pénales d'exécution. La procédure a été testée au 

parquet de Gand et l'expérience s'est avérée 

rentable. Nous y allouons 1,45 million d'euros. 

 

En matière de sécurité routière, nous souhaitons 

mettre un terme aux quotas et aux marges de 

tolérance. Cela requiert toutefois un renforcement 

des ressources humaines: 30 nouveaux 

collaborateurs rejoindront le siège dans les 

tribunaux de police et 45 personnes seront 

engagées dans les parquets. Cela représente un 

investissement de 4,47 millions d'euros.  

 

De dienst NTSU-CTIF, die 

telecommunicatieboodschappen intercepteert, 

ontvangt 16,6 miljoen euro extra om zijn systemen 

aan te passen aan de 5G-technologie. 

 

Er komt ook extra personeel voor het proces over 

de terroristische aanslagen, wat 6,2 miljoen euro 

kost. Ook is er 3,4 miljoen euro begroot voor de 

rechtbanksite Justitia. 

 

 

In de strijd tegen fiscale en financiële fraude worden 

30 nieuwe mensen aangeworven om de 

achterstand in dossiers weg te werken. 

 

Ook gaan we 30 nieuwe medewerkers aanstellen 

voor het strafuitvoeringsonderzoek. Het parket van 

Gent heeft daarmee geëxperimenteerd en daaruit 

blijkt dat de investering loont. We trekken daarvoor 

1,45 miljoen euro uit. 

 

In het verkeersveiligheidsbeleid willen we komaf 

maken met quota en tolerantiemarges. Daarvoor 

moeten we wel meer medewerkers aanwerven: 

30 mensen extra bij de zetel in de 

politierechtbanken en 45 mensen bij het openbaar 

ministerie. Dat gaat om een investering van 

4,47 miljoen euro. 

 

En ce qui concerne la Sûreté de l'État, nous 

passerons de 583 à 1 000 collaborateurs d'ici 2024. 

 

 

La criminalité s'est également développée sur 

internet et nous investissons dès lors également 

dans la lutte contre la cybercriminalité. Nous 

procéderons au recrutement de 33 employés 

supplémentaires, ce qui représente un coût total de 

1,46 million d'euros. 

 

Par le biais de tous ces investissements, nous 

Voor de Veiligheid van de Staat evolueren we van 

583 personeelsleden naar 1.000 personeelsleden 

tegen 2024. 

 

Omdat de criminaliteit verschuift naar het internet? 

investeren we ook in de bestrijding van 

cybercriminaliteit. Er zullen 33 bijkomende 

medewerkers worden aangeworven, wat 

1,46 miljoen euro zal kosten. 

 

 

Met al deze investeringen willen we zorgen voor een 
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souhaitons initier un changement d'approche au 

sein du SPF Justice. Tous les projets font l'objet 

d'une consultation approfondie, tant avec les 

instances compétentes de la Justice qu'avec des 

organismes externes. 

 

Cela ne résout évidemment pas tous les problèmes. 

Ainsi, il ne sera pas facile de recruter suffisamment 

de personnes sur un marché de l'emploi qui est 

tendu et l'expérience nous apprend qu'il n'est pas 

évident de procéder avec succès à la numérisation 

de la Justice. Nous devons avant tout faire en sorte 

que les citoyens retrouvent confiance en la Justice. 

 

J'espère que nous pourrons constater des 

améliorations structurelles dès 2024, mais nous 

aurons besoin d'une dizaine d'années, jusqu'en 

2030, pour tout mettre au point.  

 

trendbreuk bij Justitie. Over alle projecten is er 

uitvoerig overleg gevoerd, zowel met de betrokken 

instanties binnen Justitie als met externe 

organisaties. 

 

 

Uiteraard zijn daarmee niet alle problemen 

opgelost. Zo zal het niet eenvoudig worden om 

voldoende mensen aan te werven op een krappe 

arbeidsmarkt en weten we uit het verleden dat een 

geslaagde digitalisering van Justitie geen evidente 

zaak is. Bovenal moeten we ervoor zorgen dat 

mensen opnieuw vertrouwen krijgen in Justitie. 

 

Ik hoop dat we in 2024 al structurele verbeteringen 

zullen kunnen vaststellen, maar om alles op punt te 

stellen zullen we het hele decennium, tot 2030, 

moeten benutten. 

 

01.02  Sophie De Wit (N-VA): Lors de la discussion 

relative au contrôle budgétaire, le ministre a 

mentionné des arrêtés royaux organisant la 

répartition des provisions interdépartementales et 

j'avais demandé une copie de ces textes. Hier, j'ai 

reçu un arrêté royal et différents schémas. Quel est 

le statut des schémas qui n'ont pas été publiés 

dans un arrêté royal? 

 

01.02  Sophie De Wit (N-VA): Bij de bespreking 

van de budgetcontrole verwees de minister naar 

KB's met een verdeling van de interdepartementale 

provisies, waarvan ik een kopie heb gevraagd. 

Gisteren ontving ik één KB en een aantal schema's. 

Wat is het statuut van de schema's die niet in een 

KB gepubliceerd zijn? 

 

01.03  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Le premier arrêté royal a été approuvé 

le 2 avril par le Conseil des ministres et a été publié 

entre-temps. Le deuxième a été approuvé le 

21 avril. Le SPF BOSA procède à sa rédaction 

formelle et le texte sera ensuite publié.  

 

01.03 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Het eerste KB werd door de 

ministerraad van 2 april goedgekeurd en is intussen 

gepubliceerd. Het tweede werd op 21 april 

goedgekeurd. De FOD BOSA is bezig met de 

formele opstelling ervan, waarna het zal worden 

gepubliceerd.  

 

01.04  Sophie De Wit (N-VA): Je déplore tout 

d'abord que le ministre ait communiqué des 

informations à la presse ce matin, sans en réserver 

la primeur au Parlement. Cela n'honore en rien un 

gouvernement qui prône la nouvelle culture 

politique. 

  

Le ministre a fait un bel exposé mais les chiffres 

doivent évidemment encore être évalués. Le 

montant initial de 300 millions d'euros 

supplémentaires par an pour la Justice a été 

ramené à 250 millions d'euros par an dans l'exposé 

d'orientation politique. La note de politique générale, 

quant à elle, ne mentionnait plus que 125 millions 

d'euros en 2021, ainsi qu'une augmentation 

progressive pour atteindre les 250 millions d'euros 

en 2024. 

 

Au mois de novembre et il y a deux semaines, un 

budget technique relatif aux provisions 

interdépartementales a été présenté. Un seul arrêté 

royal a déjà été publié et les schémas budgétaires 

01.04  Sophie De Wit (N-VA): Ik betreur vooreerst 

dat de minister vanmorgen met informatie kwam op 

een persconferentie, in plaats van de primeur aan 

het Parlement te geven. Dat siert geenszins een 

regering die voorhoudt nieuwe politieke cultuur hoog 

in het vaandel te dragen.  

 

De minister gaf een mooie toelichting, maar de 

cijfers moeten natuurlijk ook nog worden afgetoetst. 

Het initiële bedrag van 300 miljoen euro extra per 

jaar voor Justitie, werd in de beleidsverklaring 

afgezwakt naar 250 miljoen euro per jaar en in de 

beleidsnota was er nog slechts sprake van 

125 miljoen euro in 2021, om vervolgens op te 

bouwen tot 250 miljoen euro in 2024. 

 

 

 

In november en twee weken geleden was er dan 

een technische begroting in verband met 

interdepartementale provisies. Eén KB werd al 

gepubliceerd en de schema's zijn politiek afgeklopt. 
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ont été époussetés politiquement. Le premier arrêté 

royal prévoit 75 millions d'euros – de crédits 

d'engagement – ou 79 millions d'euros – de crédits 

de liquidation – supplémentaires pour la Justice. En 

partant des montants qui devraient s'ajouter en 

2021 suivant les schémas budgétaires, je n'arrive 

cependant pas à un montant de 125 millions. 

 

Volgens het eerste KB komt er voor Justitie 

75 miljoen euro – aan vastleggingskredieten – of 

79 miljoen euro – aan vereffeningskredieten – bij. 

Afgaand op de bedragen die er volgens de 

schema's in 2021 nog bij komen, kom ik echter niet 

aan een bedrag van 125 miljoen. 

 

L'ajout de 500 millions d'euros supplémentaires au 

précédent montant de 2 milliards d'euros a été 

annoncé ce matin lors de la conférence de presse. 

Une enveloppe additionnelle de 137 millions d'euros 

viendra du fonds européen de relance, à laquelle il 

faut encore ajouter un montant annuel de 

125 millions d'euros. Tous ces montants sèment 

une énorme confusion. Un montant de 0 euro est 

inscrit au budget pour le financement de politiques 

nouvelles et cela devra donc être puisé dans les 

provisions. Or, je ne retrouve pas ces données ni 

dans les schémas ni dans les tableaux. Le ministre 

annonce encore des moyens additionnels pour le 

pro deo, par exemple. La rubrique pro deo du 

schéma mentionne uniquement un montant pour 

2022, mais rien pour 2021.  

 

Volgens de persconferentie van vanmorgen komt er 

nog eens 500 miljoen euro bij het eerdere bedrag 

van 2 miljard euro. Via het Europese herstelfonds 

komt er 137 miljoen euro bij en dan nog eens 

jaarlijks 125 miljoen euro. Al die bedragen zijn zeer 

verwarrend. In het budget staat 0 euro voor nieuw 

beleid, dus dat moet via de provisies komen. Ook in 

de schema's en de tabellen vind ik dat echter niet 

terug. Volgens de minister komen er nog extra 

middelen, bijvoorbeeld voor pro Deo. In het schema 

zie ik bij pro Deo alleen een bedrag staan voor 2022 

en niets voor 2021.  

 

Il semble que le ministre jongle avec les chiffres, 

rendant le contrôle particulièrement difficile. Je 

retrouve dans les provisions ce que le ministre dit 

venir en supplément, et inversement. Les moyens 

prévus pour le Fonds d'aide aux victimes devaient 

être relevés mais restent identiques. Je ne retrouve 

rien pour les maisons de transition et rien n'est 

prévu en 2021 pour l'aide juridique. Il est vraiment 

difficile d'avoir un échange de vues sur la base des 

schémas et de la présentation. Les chiffres qui nous 

ont été transmis manquent totalement de 

transparence. 

 

Het lijkt wel of de minister goochelt met cijfers, 

waardoor de controle wel bijzonder moeilijk wordt. 

Wat er volgens de minister bij komt, vind ik terug in 

de provisies, en omgekeerd. De middelen voor het 

Slachtofferfonds zouden worden opgetrokken, maar 

blijven onveranderd, voor de transitiehuizen vind ik 

niets terug en voor de pro Deo's staat er niets voor 

2021. Op grond van de schema's en de presentatie 

wordt een gedachtewisseling wel erg moeilijk. De 

cijfers die ons werden bezorgd, zijn totaal 

ondoorzichtig.  

 

Si le renforcement des ressources financières et 

humaines est une bonne nouvelle, l'argent doit 

aussi être affecté là où cela est nécessaire. La 

mesure de la charge de travail est passée à la 

trappe. De plus, le ministre doit également agir dans 

les domaines des structures et de l'autonomisation.  

 

Il affirme qu'il positionnera la Justice sur le marché 

et il le fera très bien sans aucun doute. Cela ne 

suffira cependant pas. 

 

Je ne retrouve pas un grand nombre d'affectations 

dans les tableaux. Je suppose que cela concerne 

les TIC. J'étudierai la question plus en détails. 

 

Le ministre pourrait-il fournir de plus amples 

explications sur la différence entre les phases 1 et 2 

dans les schémas? Je ne trouve également aucun 

élément concernant les moyens alloués à la police 

judiciaire dans le prolongement de l'opération Sky. 

Het is goed dat er middelen en personeel bij 

komen, maar men moet het geld ook inzetten waar 

het nodig is. Van een werklastmeting is geen 

sprake meer. De minister moet voorts ook werken 

aan de structuren en aan de verzelfstandiging.  

 

 

Hij zegt dat hij Justitie in de markt zal zetten en dat 

is een kolfje naar zijn hand. Het zal echter niet 

volstaan.  

 

In de tabellen vind ik een heel aantal allocaties niet 

terug, ik vermoed in verband met ICT. Ik zal dat 

verder bestuderen.  

 

Kan de minister het verschil tussen tussen fase 1 

en fase 2 in de schema's nader toelichten? Ook 

over de middelen voor de gerechtelijke politie in het 

verlengde van operatie Sky is niets terug te vinden.  
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Je souhaiterais, par conséquent, davantage de 

précisions sur le budget, ainsi que sur les moyens 

qui y sont précisément ajoutés. 

 

 

Ik krijg dus graag meer duidelijkheid over het 

budget en welke middelen daar nu precies bij 

komen.  

 

01.05  Philippe Pivin (MR): Je ne tire pas les 

mêmes conclusions que Mme De Wit sur votre 

présentation, que je trouve claire et complète.  

 

 

Renforcer la justice signifie d'abord engager des 

moyens et c'est un engagement politique, que vous 

avez confirmé. Je me réjouis des engagements 

dans la magistrature, de la formation du personnel 

et des moyens alloués aux bâtiments pénitentiaires. 

Vous faites ce qu'il faut pour que la justice 

fonctionne mieux. Chacun sait aussi combien 

d'annonces ont déjà été faites sans que les besoins 

soient totalement rencontrés.  

 

01.05  Philippe Pivin (MR): Ik trek niet dezelfde 

conclusies als mevrouw De Wit met betrekking tot 

uw presentatie, die volgens mij duidelijk en volledig 

is. 

 

De versterking van de justitie betekent in de eerste 

plaats dat er middelen worden ingezet, en het is een 

politiek engagement, dat u bevestigd hebt. Het is 

verheugend nieuws dat er personeel zal worden 

gerecruit voor de magistratuur, dat het personeel 

opleidingen zal kunnen volgen en dat er middelen 

uitgetrokken zullen worden voor de 

gevangenisgebouwen. U doet het nodige om ervoor 

te zorgen dat de justitie beter kan functioneren. 

Iedereen weet ook hoeveel vacatures er 

gepubliceerd worden, maar dat men er desondanks 

niet in slaagt volledig in de behoeften te voorzien.  

 

Les dysfonctionnements entourant le cas de Jürgen 

Conings illustrent les urgences dans ce domaine. 

 

La Sûreté de l'État figure au début de votre premier 

tableau et à la fin du dernier. Les renforcements de 

la Justice concernent également les services de 

sécurité. Nous savons à quel point les moyens 

manquent, en termes de capacité, d'expertise 

humaine, d'équipements et de modernisation des 

technologies d'information et d'analyse, comme l'a 

encore indiqué récemment le patron du Comité R. 

La commission d'enquête Attentats avait fait des 

recommandations. L'attractivité du métier n'est pas 

évidente et le privé fait concurrence dans la 

recherche de profils spécialisés. 

 

 

 

 

Quelles sont les demandes chiffrées des services 

de renseignement pour un renfort efficace? 

Rencontrez-vous à 100 % leurs propositions? 

Sommes-nous dans une phase intermédiaire ou 

rencontrons-nous tous les besoins?  

 

Dans un des tableaux, vous chiffrez les 

engagements à 270. À la fin de votre intervention, 

vous avez précisé 135 par an en 2021, 135 en 

2022. 

 

De disfuncties in de zaak-Jürgen Conings tonen 

aan dat er dringend ingegrepen moet worden. 

 

De Veiligheid van de Staat wordt vooraan in uw 

eerste begrotingstabel en achteraan in de laatste 

tabel vermeld. De versterking van de justitie heeft 

ook betrekking op de veiligheidsdiensten. We weten 

dat er een groot gebrek aan middelen is, op het vlak 

van capaciteit, menselijke expertise, uitrusting en 

modernisering van de informatie- en 

analysetechnologieën, zoals het hoofd van het 

Comité I onlangs nog heeft aangegeven. De 

onderzoekscommissie naar de terroristische 

aanslagen heeft aanbevelingen geformuleerd. De 

aantrekkelijkheid van het beroep is niet 

vanzelfsprekend en men ondervindt concurrentie 

van de private sector bij het aanwerven van 

gespecialiseerde profielen. 

 

Hoeveel middelen vragen de inlichtingendiensten 

voor een doeltreffende versterking? Zult u volledig 

aan hun verzuchtingen tegemoetkomen? Bevinden 

we ons in een tussenfase of zullen we in alle 

behoeften kunnen voorzien?  

 

In een van de tabellen bepaalt u het aantal 

aanwervingen op 270. Aan het einde van uw betoog 

hebt u verduidelijkt dat het gaat over 135 per jaar in 

2021 en 2022. 

 

Me confirmerez-vous un solde en 2023 pour 

atteindre le millier annoncé? 

 

Y a-t-il une méthode spécifique de recrutement? Y 

a-t-il coordination avec la recherche de profils pour 

Bevestigt u dat er in 2023 een saldo is om op het 

aangekondigde aantal van duizend uit te komen?  

 

Wordt er een specifieke aanwervingsmethode 

gehanteerd? Is er voor die aanwervingen sprake 
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d'autres départements? Faites-vous appel au privé 

pour accompagner cette recherche de profils 

spécialisés? Y a-t-il un échange d'expérience pour 

ce renfort humain et technologique avec des États 

amis plus avancés que nous en la matière? 

Combien d'agents de liaison avec les services 

étrangers avons-nous et quel est votre objectif? 

 

 

 

 

Quelles sont les mesures légistiques et 

technologiques prévues dans le plan stratégique 

pour donner plus de capacités à nos services de 

recherche sur internet et sur les réseaux sociaux? 

 

 

Vu les 7,5 millions d'euros annuels d'investissement 

en matériel et la modernisation informatique du SPF 

Intérieur évaluée à 6,5 millions, quelle sera 

l'affectation de ces nouveaux moyens et les 

priorités? 

 

van coördinatie in het kader van de zoektocht naar 

profielen voor andere departementen? Doet u een 

beroep op de privésector voor ondersteuning bij de 

zoektocht naar gespecialiseerde profielen? Wordt 

er voor die personele en technologische versterking 

ervaring uitgewisseld met landen met wie ons land 

op goede voet staat en die op dat gebied al verder 

staan dan wij? Hoeveel liaisonofficieren zijn er voor 

de contacten met de buitenlandse diensten en wat 

is uw streefdoel?  

 

Welke maatregelen op wetgevingstechnisch en 

technologisch vlak zijn er in het strategische plan 

opgenomen om de slagkracht van onze diensten 

voor opsporingen op internet en op 

socialenetwerksites te verhogen? 

 

Jaarlijks wordt er 7,5 miljoen euro geïnvesteerd in 

materiaal en de kosten voor de modernisering van 

het IT-systeem van de FOD Binnenlandse Zaken 

worden geraamd op 6,5 miljoen euro. Waarvoor 

worden die nieuwe middelen precies aangewend en 

wat zijn de prioriteiten? 

 

01.06  Marijke Dillen (VB): Je suis ravie de cette 

explication détaillée mais il est regrettable que le 

ministre en ait donné la primeur aux médias. 

 

Le ministre a annoncé de nombreux recrutements. 

Où pense-t-il trouver ce nouvel effectif? Aujourd'hui, 

on parle même d'une fuite des talents dans les 

parquets. Les postes à pourvoir parmi la 

magistrature assise ne trouvent pas non plus de 

candidats. 

 

Le ministre redorera l'image de marque de la 

Justice sur le marché de l'emploi. À quel groupe 

cible s'adressera-t-il? 

 

Comment faut-il comprendre les quelque 

300 membres du personnel de renfort pour les 

magistrats et les référendaires? 

 

01.06  Marijke Dillen (VB): Ik ben blij met deze 

uitgebreide toelichting, maar het is jammer dat de 

minister de primeur heeft gegeven aan de media. 

 

De minister kondigde veel aanwervingen aan. Waar 

meent hij die personeelsleden te vinden? Vandaag 

is er bij de parketten zelfs sprake van een leegloop. 

Ook de vacante plaatsen bij de zittende 

magistratuur geraken absoluut niet ingevuld. 

 

 

De minister zal met employer branding Justitie als 

werkgever in de markt zetten. Tot welke doelgroep 

zal hij zich richten? 

 

Wat moet ik me voorstellen bij de ongeveer 

300 ondersteunende medewerkers bij de 

magistratuur en de referendarissen? 

 

Cinquante collaborateurs supplémentaires, dont 15 

pour Bruxelles, seront engagés pour résorber 

l'arriéré judiciaire. Qu'en sera-t-il de la répartition de 

ces effectifs entre les autres arrondissements? La 

même question peut être posée pour la répartition 

des magistrats supplémentaires destinés aux 

tribunaux du travail et aux tribunaux de l'entreprise. 

 

Quelle sera la fonction spécifique des managers? 

Comment se déroulera la collaboration avec les 

chefs de corps? 

 

Le ministre peut-il donner des précisions sur les 

deux fonctions – de sécurité et d'accompagnement 

– qui seront créées dans les prisons? Ces 

Om de gerechtelijke achterstand aan te pakken, 

komen er 50 aanwervingen, waarvan 15 voor 

Brussel. Hoe zal de verdeling over de andere 

arrondissementen gebeuren? Dezelfde vraag kan 

worden gesteld voor de verdeling van de 

bijkomende magistraten voor de 

arbeidsrechtbanken en ondernemingsrechtbanken. 

 

Wat wordt de specifieke functie van de managers? 

Hoe zal de samenwerking met de korpschefs 

verlopen? 

 

Kan de minister de twee functies in de 

gevangenissen – veiligheid en begeleiding – 

toelichten? Komt dit boven op de bestaande en 



CRABV 55 COM 516 16/06/2021  

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

13 

collaborateurs viendront-ils se superposer à l'action 

du service psychosocial actuel, qui est surchargé de 

travail? Peut-il également donner des détails sur le 

nouveau système d'uniformes? 

 

Quel est le calendrier prévu pour la numérisation? 

Alors qu'il était dans un premier temps question de 

la fin 2021, le ministre évoque à présent une 

réalisation en 2022. Quels éléments les intéressés 

pourront-ils consulter dans leur dossier numérique? 

 

overbevraagde psychosociale dienst? Kan hij ook 

het nieuwe systeem voor de uniformen toelichten? 

 

 

 

Wat is de tijdlijn voor de digitalisering? Eerst was er 

sprake van eind 2021, nu wordt er gezegd dat het in 

de loop van 2022 gerealiseerd zou worden. Wat 

zullen de mensen in hun digitaal dossier kunnen 

consulteren? 

 

La plateforme numérique pour les formations des 

détenus sera-t-elle étendue à l'ensemble des 

prisons?  

 

Qu'en est-il du masterplan pour les palais de 

justice? 

 

La hausse du budget alloué à l'assistance de 

deuxième ligne est-elle couplée à celle de 

l'assistance juridique gratuite?  

 

L'annonce de l'augmentation des audiences de 

comparution immédiate est une bonne nouvelle, 

mais celle-ci doit impérativement aller de pair avec 

une gestion rapide par le parquet des formes 

récurrentes de criminalité. Il faut instaurer un 

système de traitement égal pour des infractions 

similaires.  

 

J'espère, pour conclure, que les quotas en matière 

de sécurité routière seront très rapidement 

supprimés. 

 

Is het de bedoeling dat het digitaal platform voor 

opleidingen van gedetineerden zal uitgebreid 

worden naar alle gevangenissen? 

 

Hoe staat het met het masterplan voor de 

gerechtsgebouwen? 

 

Is aan de verhoging van het budget voor 

tweedelijnsbijstand ook de verhoging van het 

budget van de kosteloze rechtsbijstand gekoppeld? 

 

Het is positief dat het aantal snelrechtzittingen zal 

stijgen, maar dit moet gekoppeld worden aan de 

aangekondigde snelle aanpak van 

veelvoorkomende vormen van criminaliteit door het 

parket. Er moet een systeem komen waarin er een 

gelijke behandeling is voor soortgelijke misdrijven.  

 

 

Ik hoop ten slotte dat de quota's inzake 

verkeersveiligheid heel snel worden afgeschaft. 

 

01.07  Koen Geens (CD&V): Il n'est pas anormal 

que le débat budgétaire soit mené par tranches lors 

de la première année d'une législature, mais j'ai tout 

de même quelque peu perdu le fil à l'instant. Voici 

deux semaines, en effet, nous avons encore mené 

dans cette commission un débat fructueux sur le 

budget. Nous évoquons aujourd'hui des questions 

très importantes pour rendre la Justice 

opérationnelle. J'apprécierais que nous puissions 

procéder à un échange de vues serein à ce sujet en 

commission. Le budget de la Justice et les efforts 

consentis pour la rendre opérationnelle ont, en effet, 

une importance primordiale. 

 

Le ministre souhaite recruter beaucoup de 

personnel. En raison de la pyramide des âges 

inversée, garantir que le personnel entrant dépasse 

en nombre le personnel sortant représente un 

immense défi. L'attractivité de l'administration joue 

aussi un rôle à cet égard. Attirer du personnel pour 

l'administration est l'une des tâches les plus ardues 

qui soient. S'il parvient à réaliser ses projets, le 

ministre mérite encore plus mon respect que ce 

n'est déjà le cas à présent. 

01.07  Koen Geens (CD&V): Het is niet abnormaal 

dat in een eerste regeringsjaar het begrotingsdebat 

in schijfjes wordt gevoerd, maar daarnet was ik het 

spoor toch even bijster. Veertien dagen geleden 

hebben we hier immers nog een goed debat 

gevoerd over de begroting. Het gaat vandaag over 

zeer belangrijke zaken voor de operationalisering 

van Justitie. Ik zou het op prijs stellen dat we daar 

rustig over van gedachten kunnen wisselen in de 

commissie. De begroting en de operationalisering 

ervan zijn immers uiterst belangrijke zaken. 

 

 

 

De minister wil heel wat nieuw personeel 

aannemen. Als gevolg van de leeftijdspiramide is 

het een gigantische uitdaging om ervoor te zorgen 

dat de instroom groter is dan de uitstroom. Ook de 

aantrekkelijkheid van de overheid speelt daarin een 

rol. Personeel aantrekken voor de overheid is een 

van de moeilijkste zaken die er zijn. Als het hem 

lukt zijn voornemen waar te maken, verdient de 

minister nog meer mijn respect dan nu al het geval 

is. 
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Si le système SIDIS est déjà peut-être quelque peu 

dépassé et est certainement loin d'être parfait, il 

nous a cependant rendu de fiers services. On se 

moque volontiers du logiciel MaCH. Rien de plus 

facile effectivement que de dire que la Justice est 

restée à l'ère de la pierre. Il n'empêche que 

développer un système informatique d'exploitation 

incluant un dossier électronique pour un métier 

nécessitant des services hautement personnalisés 

représente une véritable gageure. S'il y a dix ans, la 

Belgique avait une longueur d'avance sur le reste 

de l'Europe avec la Banque de données Nationale 

Générale (BNG) créée pour la police, ce système 

est aujourd'hui, lui aussi, obsolète.   

 

Le développement d'un nouveau système est en 

cours, mais ce chantier s'avère particulièrement 

complexe. L'échec d'un nouveau système n'est pas 

une option pour un ministre. L'échec d'un nouveau 

système est pire que la poursuite de l'utilisation d'un 

ancien système. En attendant, il est donc primordial 

d'assurer la maintenance optimale des anciens 

systèmes. Dans le secteur de la Justice, la 

complexité réside dans le fait que tous les tribunaux 

et tous les parquets ne travaillent pas de manière 

identique. Chacun a ses propres habitudes et ses 

propres procédés.  

 

Het SIDIS-systeem is misschien al wat verouderd 

en het is zeker niet perfect, maar we hebben er toch 

veel aan gehad. Over MaCH doet men graag 

lacherig. Het is inderdaad niet moeilijk om te 

zeggen dat Justitie nog in het stenen tijdperk zit. 

Maar een informaticabesturingssysteem met 

elektronisch dossier opmaken voor een metier dat 

erg maat- en persoonsgebonden is, is een uiterst 

moeilijke uitdaging. Bij de politie stond men met het 

ANG-systeem een decennium geleden voor op de 

rest van Europa, vandaag is dat systeem ook 

verouderd. 

 

 

 

Er wordt gewerkt aan de ontwikkeling van een 

nieuw systeem, maar dat blijkt allesbehalve 

eenvoudig. Een minister kan zich geen mislukt 

systeem veroorloven. Een nieuw systeem dat 

mislukt, is erger dan een oud systeem blijven 

gebruiken. Daarom is het uiterst belangrijk in 

afwachting de oude systemen zo goed mogelijk te 

onderhouden. Bij Justitie ligt de complexiteit erin dat 

niet alle rechtbanken en elk parket op dezelfde 

manier werken. Ze hebben allemaal hun eigen 

gewoontes en processen. 

 

Lors des recrutements, il importe que le personnel 

soit inclus dans des analyses et des processus de 

travail qui permettent de mieux gérer la même 

charge de travail. Dans le cas contraire, ces 

mesures resteront insuffisantes. Même en doublant 

le personnel des parquets, on ne pourrait pas 

encore traiter toutes les plaintes. Il existera toujours 

une certaine description de ce qui est prioritaire.  

 

Dans Court of the Future figure toute une 

description de l'avenir des bâtiments de la Justice. 

Avant de commencer à en construire, nous 

devrions connaître les besoins futurs. Nous voyons 

que la crise du coronavirus a modifié en profondeur 

notre façon de nous réunir. La nouvelle salle de 

commission dans laquelle nous nous trouvons, est 

désormais trop grande. Je constate avec plaisir que 

le ministre souhaite reprendre les kiosques, mais 

avant de planifier des nouvelles constructions 

partout, il est important de savoir quels seront les 

besoins futurs.  

 

Belangrijk bij de aanwervingen is dat het personeel 

wordt gevat in werkanalyses en werkprocessen die 

toelaten beter om te gaan met dezelfde werklast. 

Anders zal het onvoldoende blijven. Zelfs als het 

personeel bij het parket zou verdubbelen, zou men 

nog niet alle klachten kunnen behandelen. Er zal 

altijd een zekere beschrijving zijn van wat prioritair 

is.  

 

In Court of the Future staat een hele beschrijving 

over de toekomst van de justitiegebouwen. 

Vooraleer men begint te bouwen, moeten we weten 

wat de noden in de toekomst zullen zijn. We zien 

dat corona al veel heeft veranderd in hoe we 

vergaderen. De nieuwe commissiezaal waarin wij 

zitten, blijkt nu te groot. Ik stel met vreugde vast dat 

de minister de kiosken wil overnemen, maar 

vooraleer overal nieuwbouw neer te planten, is het 

belangrijk om te weten wat de noden van de 

toekomst zijn. 

 

Il est prématuré d'annoncer tous les travaux qui se 

feront au cours du siècle. Qui sait à quoi devront 

ressembler les palais de justice au fil du temps. 

Peut-être le coronavirus a-t-il accéléré le processus 

d'évolution vers des bâtiments moins imposants. Il 

est très important de savoir exactement ce dont 

chaque juridiction a besoin avant de décider des 

Het is voorbarig om alle bouwwerken van de eeuw 

al aan te kondigen. Wie weet wat men verder in de 

tijd van gerechtsgebouwen zal verwachten. 

Misschien heeft corona een evolutie versneld die 

grote gebouwen overbodig maakt. Het is heel 

belangrijk om precies te weten wat elk rechtsgebied 

nodig heeft, voor men beslist om te gaan bouwen. 
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travaux de construction. Il n'est pas nécessaire de 

construire de nouveaux palais tels que celui de la 

place Poelaert puisque nous vivrons dans 20 ans 

très différemment de la manière dont nous vivons 

aujourd'hui. 

 

We moeten geen nieuwe Poelaertpaleizen bouwen, 

aangezien we over 20 jaar heel anders zullen leven 

dan nu. 

 

01.08  Ben Segers (Vooruit): Je tiens à présenter 

mes plus sincères condoléances à la famille, aux 

amis et aux collègues de Marc Goblet, qui s'est 

battu jusqu'à son dernier souffle pour défendre ses 

idéaux.  

 

Je suis ravi que le gouvernement investisse 

davantage dans la Justice, comme le ministre l'a 

fait savoir avec enthousiasme. 

 

01.08  Ben Segers (Vooruit): Ik wil de familie, 

vrienden en collega's van Marc Goblet mijn innige 

deelneming betuigen. Hij is tot zijn laatste snik voor 

zijn idealen blijven vechten.  

 

 

Ik ben heel blij dat de regering extra in Justitie 

investeert en de minister heeft dat enthousiast 

overgebracht.  

 

Je voudrais savoir en quoi consiste concrètement 

l'augmentation du budget pour les maisons de 

détention et les maisons de transition en particulier.  

 

La lutte contre la traite des êtres humains est l'un 

des principaux combats que je mène. Ce dernier 

bénéficiera indirectement du renforcement de tous 

les services concernés. Il est difficile de mener cette 

lutte en raison du manque de personnel et de 

ressources. Récemment encore, il a été évoqué 

que la coopération avec la police judiciaire fédérale 

était devenue particulièrement compliquée en 

raison d'un manque évident d'effectifs au sein des 

forces de police.  

 

Ik wil graag concreet weten wat de budgetverhoging 

concreet betekent voor de detentiehuizen en voor 

de transitiehuizen in het bijzonder.  

 

Een stokpaardje van mij is de strijd tegen 

mensenhandel. Onrechtstreeks zal die deugd 

hebben van de versterking van alle betrokken 

diensten. Die strijd loopt moeilijk door het tekort aan 

mensen en middelen. Onlangs nog klonk het dat 

samenwerken met de federale gerechtelijke politie 

veel moeilijker is geworden door een duidelijke 

onderbezetting bij de politie.  

 

01.09  Vanessa Matz (cdH): Dans le cadre de 

l'ajustement, nous disions qu'on ne voyait pas se 

concrétiser les engagements pris par le 

gouvernement. Or ici, j'entends que des moyens 

complémentaires sont proposés sur des 

thématiques qui nous sont chères; cela me réjouit. 

Comme je n'ai pas pu entendre votre présentation – 

et je m'en excuse –, je reviendrai avec des 

questions.  

 

01.09  Vanessa Matz (cdH): Wij vonden dat de 

beloften van de regering niet waargemaakt werden 

in het kader van de begrotingsaanpassing. Nu hoor 

ik dat er bijkomende middelen voorgesteld worden 

voor thema's die ons na aan het hart liggen, en dat 

verheugt me. Ik heb uw presentatie niet kunnen 

bijwonen – waarvoor mijn excuses – en ik zal u dan 

ook opnieuw vragen stellen.  

 

01.10  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Je suis disposé à mener un débat sur 

le deuxième arrêté royal car il s'agit d'une 

discussion importante. Lorsque nous disons que 

nous investissons dans la Justice, il ne s'agit pas de 

vaines paroles. Mon prédécesseur a engagé le 

processus et a clairement indiqué qu'un 

investissement de 500 millions d'euros était 

nécessaire en faveur du département de la Justice. 

Tel est l'investissement que nous réalisons à 

présent. 

 

L'intervention de Mme Dillen était intéressante sur 

le plan du contenu, tandis que celle de Mme De Wit 

revenait à dire qu'elle ne comprenait pas très bien 

les différents éléments. Spécialement à son 

intention, je peux résumer mon exposé en montrant 

01.10 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Ik ben bereid om het debat over het 

tweede KB te voeren, want het is een belangrijk 

debat. Dat we investeren in Justitie, zijn geen holle 

woorden. Mijn voorganger heeft het in gang gezet 

en heeft duidelijk aangegeven dat er een 

investering van 500 miljoen euro nodig was in 

Justitie en die investering doen we.  

 

 

 

 

De tussenkomst van mevrouw Dillen was 

inhoudelijk interessant, die van mevrouw De Wit is 

samen te vatten als 'ik versta het niet goed'. Ik kan 

de mijne speciaal voor haar samenvatten als 

'stijgend budget over de zittingperiode'. 
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le schéma indiquant que le budget sera en hausse 

sur l'ensemble de la législature. 

 

 

Je me réfère au schéma. Dans la première colonne 

figurent les moyens supplémentaires pour la 

Justice, à savoir 125 millions d'euros en 2021. En 

2022, il s'agira de 175 millions d'euros, ce chiffre 

passera à 225 millions d'euros en 2023 et à 

250 millions d'euros en 2024.  

 

L'argent pour l'aide de seconde ligne est bel et bien 

là. Il est prévu à la base et augmentera. Les fonds 

RRF sont inscrits dans la troisième colonne et 

n'étaient pas encore disponibles au moment de la 

conclusion de l'accord de gouvernement. 

 

Les deux premières colonnes correspondent à elles 

deux à un montant de 459 millions. Les moyens 

supplémentaires sont inscrits dans la troisième 

colonne et seront répartis sur les années à venir.  

 

Ik verwijs naar het schema. In de eerste kolom 

staan de extra middelen voor Justitie namelijk 

125 miljoen euro in 2021. In 2022 is dat 175 miljoen 

euro, in 2023 stijgt dat cijfer naar 225 miljoen euro 

en in 2024 naar 250 miljoen euro. 

 

 

Het geld voor de tweedelijnsbijstand is er wel 

degelijk. Het zit in de basis en die zal stijgen. Het 

RRF-geld staat in de derde kolom en dat was er 

nog niet toen we het regeerakkoord sloten.  

 

 

De twee eerste kolommen samen staan voor een 

bedrag van 459 miljoen euro. De extra middelen 

staan in de derde kolom en zullen over de jaren 

worden gespreid.  

 

(En français) Certains disent qu'on n'investit pas 

dans la justice, qu'il n'y a que des problèmes. Or 

l'explication, sur ce slide, est très claire.  

 

(Frans) Sommigen zeggen dat we niet investeren in 

Justitie, dat er alleen maar problemen zijn. De 

toelichting op deze slide is echter zeer duidelijk. 

 

(En néerlandais) Nous avons pris une décision 

concernant la phase 1 lors d'un Conseil des 

ministres du mois d'avril, de sorte que les fonds 

pourront être dépensés cette année. La phase 2 

dépend d'un arrêté royal pris lors du Conseil des 

ministres du 21 mai et porte autant sur l'année en 

cours que sur 2022. 

 

Nous n'avons en effet pas encore dépensé la 

totalité du budget. Nous réaliserons encore des 

investissements non récurrents cette année qui 

concerneront les établissements pénitentiaires, les 

systèmes informatiques et l'ordre judiciaire. Parmi 

ces investissements, citons l'installation du wifi dans 

les palais de justice.  

 

Le montant destiné à la chambre néerlandaise 

supplémentaire de la Commission pour l’aide 

financière aux victimes d'actes intentionnels de 

violence et aux sauveteurs occasionnels est 

mentionné dans l'allocation de base 62, 

programme 4. 

 

(Nederlands) Over fase 1 hebben wij in april een 

beslissing genomen op de ministerraad, zodat we 

het geld nog dit jaar kunnen uitgeven. Fase 2 betreft 

een KB genomen door de ministerraad van 21 mei 

en slaat zowel op het jaar 2021 als op 2022. 

 

 

 

Wij hebben inderdaad nog niet het gehele budget 

uitgegeven. We zullen nog dit jaar eenmalige 

investeringen doen in het gevangeniswezen, in de 

ICT en de rechterlijke orde, bijvoorbeeld voor de 

installatie van wifi in de gerechtsgebouwen. 

 

 

 

Het bedrag voor de extra Nederlandstalige kamer 

van de Commissie voor Financiële Hulp aan 

Slachtoffers van Opzettelijke Gewelddaden staat 

vermeld in basisallocatie 62, programma 4.  

 

Le budget de la Justice n'est pas le seul à 

augmenter. La Justice investit, par exemple, plus de 

16 millions d'euros dans le service NTSU-CTIF, 

mais l'Intérieur fait de même: l'investissement total 

atteint, dès lors, 32 millions d'euros. Nous 

investissons, en outre, dans la police judiciaire 

fédérale où plus de 600 emplois sont actuellement 

à pourvoir.  

 

Mme De Wit prétend que j'accorde une montagne 

Niet alleen het budget van Justitie stijgt. Zo 

investeert Justitie meer dan 16 miljoen euro in de 

dienst NTSU-CTIF, maar Binnenlandse Zaken doet 

dat ook; in totaal gaat het dus over 32 miljoen euro. 

Ook wordt er geïnvesteerd in de federale 

gerechtelijke politie, waar er momenteel meer dan 

600 vacatures zijn. 

 

 

Mevrouw De Wit beweert dat ik een zak geld geef 
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d'argent à la magistrature.  

 

aan de magistratuur. 

 

01.11  Sophie De Wit (N-VA): Je ne l'ai pas dit en 

ces termes.  

 

01.11  Sophie De Wit (N-VA): Dat heb ik niet op 

die manier gezegd. 

 

01.12  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Nous ne procédons pas à une 

augmentation linéaire du budget, mais nous 

intervenons, en concertation avec l'ensemble des 

acteurs concernés, là où les besoins sont les plus 

criants.  

 

D'ici à 2024, le gouvernement souhaite également 

exécuter la loi relative à l'introduction d'une gestion 

autonome pour l'organisation judiciaire, ce qui 

nécessitera une mesure de la charge de travail. Le 

Collège des cours et tribunaux nous remettra 

encore une proposition à ce sujet avant les 

vacances parlementaires. La gestion autonome doit 

être réglée d'ici 2024, mais cela ne doit pas nous 

empêcher, en attendant, de procéder d'ores et déjà 

à des investissements intelligents.  

 

01.12 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): We voeren geen lineaire verhoging 

van het budget door, maar we grijpen in waar de 

noden het hoogst zijn, in overleg met alle betrokken 

actoren. 

 

 

Ook willen we tegen 2024 de wet inzake de 

beheersautonomie uitvoeren, waarvoor een 

werklastmeting noodzakelijk is. Nog voor het 

zomerreces zal het College van de hoven en 

rechtbanken ons daarover een voorstel doen. 

Tegen 2024 moet die beheersautonomie geregeld 

zijn, maar in afwachting daarvan moeten we ook nu 

al slimme investeringen kunnen doen. 

 

(En français) Le gouvernement exécute ce qu'il a 

promis après une large concertation. Pour la 

première fois depuis des décennies, nous 

investissons dans la justice. C'est un choix collectif 

et significatif du gouvernement: le budget passe 

de 2 à 2,5 milliards en 2024. 

 

En concertation avec la Sûreté de l'État, nous avons 

identifié avec M. Raes, administrateur général, les 

besoins exacts et nous avons cherché un 

processus réalisable qui renforce le service sans 

entraver son fonctionnement. Le renforcement 

correspond aux souhaits adressés par le service. 

Une fois le processus terminé, le but est que la 

Sûreté de l'État ait une capacité comparable à celle 

de ses homologues étrangers. Entre 2022 et 2024, 

nous recruterons 135 ETP par an, mais 270 

en 2022, pour passer le cap des mille employés fin 

2024.  

 

 

 

S'agissant d'une voie inédite et ambitieuse, il faut 

une vision. Le plan a été réalisé par la Sûreté de 

l'État. Les moyens sont là, c'était l'engagement du 

gouvernement. Il faut l'exécuter, ce qui est le plus 

difficile en politique. Execution is everything. C'est le 

grand défi pour moi, la Sûreté de l'État et tous ceux 

qui sont impliqués. 

 

 

Un investissement continu est également prévu 

dans l'informatique, avec 7,5 millions d'euros 

supplémentaires par an pour la Sûreté de l'État. 

 

(Frans) De regering voert uit wat ze na uitgebreid 

overleg beloofd had. Voor het eerst in decennia 

investeren we in Justitie. Dat is een collectieve en 

veelzeggende keuze van de regering: het budget 

wordt opgetrokken van 2 naar 2,5 miljard euro in 

2024. 

 

In overleg met de Veiligheid van de Staat hebben 

we samen met de heer Raes, administrateur-

generaal, de precieze behoeften bepaald en we zijn 

op zoek gegaan naar een haalbaar proces om de 

dienst te versterken zonder de werking ervan te 

belemmeren. De versterking beantwoordt aan de 

wensen die de dienst geuit had. Zodra dat proces 

voltooid is, moet de Veiligheid van de Staat over 

een capaciteit beschikken die vergelijkbaar is met 

die van soortgelijke diensten in het buitenland. In 

2023 en 2024 zullen we 135 fte's per jaar 

aanwerven, maar in 2022 zullen dat er 270 zijn, 

zodat we tegen eind 2024 de kaap van duizend 

werknemers overschrijden. 

 

Aangezien we hiermee een ongezien en ambitieus 

pad inslaan, is er een visie nodig. Het plan werd 

opgesteld door de Veiligheid van de Staat. De 

middelen zijn er, zoals de regering beloofd had. Het 

plan moet nu uitgevoerd worden, en dat is het 

moeilijkste in de politiek. Execution is everything. 

Dat is de grote uitdaging voor mij, de Veiligheid van 

de Staat en alle betrokkenen. 

 

Er zal ook continu geïnvesteerd worden in IT, met 

een extra 7,5 miljoen euro per jaar voor de 

Veiligheid van de Staat. 
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La Sûreté de l'État a la ferme intention, et je la 

soutiens, d'employer 135 ETP nets supplémentaires 

par an. Les recrutements bruts doivent donc être 

augmentés. Au Selor, 7 personnes supplémentaires 

seront engagées sur le compte de la justice pour 

faciliter ces recrutements.  

 

L'OCAM, le SGRS et la Sûreté de l'État élaborent 

un nouveau statut du personnel dont la mise en 

œuvre est espérée pour 2023. Des procédures 

particulières devront permettre de répondre 

rapidement aux situations de crise et d'attirer les 

bons profils.  

 

La Smals, retenue comme partenaire informatique, 

s'occupe aussi du support pour d'autres partenaires 

de sécurité. Concernant le recrutement de profils 

ICT spécifiques, la Sûreté s'appuie sur l'expertise 

de Egov select, qui doit permettre de recruter de 8 à 

10 spécialistes par an pour moderniser les 

systèmes. 

 

 

La coopération avec les services partenaires sur les 

questions techniques est déjà en place et devient 

de plus en plus importante dans un monde où les 

menaces sont de plus en plus internationales et 

globales. Des échanges intensifs ont lieu. Nous 

effectuons des analyses comparatives avec des 

services étrangers.  

 

Le déploiement d'officiers de liaison renforcera 

encore la coopération internationale. La Sûreté 

dispose d'un officier aux Pays-Bas et d'un autre à 

Washington. Elle évalue l'opportunité d'en installer 

dans d'autres pays, en étudiant les coopérations 

possibles avec la Défense, la police et les Affaires 

étrangères. Si l'évaluation s'avère positive, un 

premier officier de liaison permanent sera installé à 

l'étranger en 2022, un deuxième en 2023 et un 

troisième en 2024.  

 

De Veiligheid van de Staat is vast van plan om 

jaarlijks netto 135 bijkomende vte's aan te werven 

en ik steun dat voornemen. Bij Selor zullen er voor 

rekening van de justitie 7 bijkomende personen 

aangeworven worden om die rekruteringen te 

faciliëren.  

 

Het OCAD, de ADIV en de Veiligheid van de Staat 

stellen thans een nieuw personeelsstatuut op, dat 

hopelijk in 2023 ingevoerd zal worden. Bijzondere 

procedures zullen het mogelijk moeten maken om 

snel op crisissituaties in te spelen en de goede 

profielen aan te trekken.  

 

Smals, de ICT-partner waarvoor er geopteerd werd, 

verzorgt ook de ondersteuning voor andere 

veiligheidspartners. Voor de rekrutering van 

specifieke ICT-profielen doet de Veiligheid van de 

Staat een beroep op de expertise van Egov Select, 

wat het mogelijk moet maken om 8 à 

10 specialisten per jaar aan te werven teneinde de 

systemen te moderniseren.  

 

Op het stuk van de technische kwesties wordt er nu 

al met de partnerdiensten samengewerkt en dat 

wordt steeds belangrijker in een wereld waarin de 

bedreigingen steeds internationaler en globaler 

worden. Er wordt intensief informatie uitgewisseld. 

We maken vergelijkende analyses met bepaalde 

buitenlandse diensten.  

 

De inzet van verbindingsofficiers zal de 

internationale samenwerking nog versterken. De 

Veiligheid van de Staat beschikt over een 

verbindingsofficier in Nederland en in Washington. 

Ze evalueert de opportuniteit om ook in andere 

landen een verbindingsofficier te vestigen en 

bestudeert in dat verband de mogelijke 

samenwerkingsverbanden met Defensie, de politie 

en Buitenlandse Zaken. Als de evaluatie positief is, 

zal er in 2022 een eerste verbindingsofficier in het 

buitenland aangesteld worden, in 2023 een tweede 

en in 2024 een derde.  

 

Grâce à une modification de la loi sur les services 

de renseignement, les agents virtuels pourront 

utiliser un faux profil pour être actifs sur des forums 

fermés, et entrer en contact avec des cibles. Pour y 

maintenir leur crédibilité, ils pourront acheter de 

faux documents, liker des messages extrémistes ou 

transférer de l'argent, toujours sous le contrôle de la 

commission BIM. 

 

Il faudra investir sur le plan technique pour 

développer des activités en ligne. La Sûreté 

disposait déjà d'un palmarès reconnu au niveau 

international, elle doit se maintenir à la hauteur de 

cette position.  

Dankzij een wijziging van de wet betreffende de 

inlichtingendiensten zullen virtuele agenten een vals 

profiel mogen gebruiken om op besloten fora actief 

te zijn en contact te leggen met doelwitten. Om er 

geloofwaardig over te komen zullen ze valse 

documenten kunnen kopen, extremistische 

berichten kunnen liken en geld kunnen overmaken, 

steeds onder toezicht van de BIM-commissie. 

 

Er zal geïnvesteerd moeten worden op technisch 

vlak om de onlineactiviteiten te ontwikkelen. De 

Veiligheid van de Staat kan bogen op een mooie 

staat van dienst, die wereldwijd erkenning afdwingt, 

en die vooraanstaande positie moet ze handhaven. 
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Les 7,5 millions annuels couvrent les 

investissements matériels mais aussi, entre autres, 

des licences software, du recrutement et de la 

rémunération de personnel IT. Des moyens seront 

affectés prioritairement à la poursuite de la mise en 

place de la nouvelle plate-forme de renseignement 

Banque de données centrale sécurisée, aux 

standards d'un service de renseignement européen 

qui doit permettre la collecte, l'intégration et 

l'exploitation des données et faciliter l'échange 

sécurisé avec ses partenaires. Ceci implique de 

renforcer l'infrastructure IT, d'étendre le data center 

et le centre de calcul, et de consolider les réseaux 

classifiés. Ce budget comprend aussi les 

recrutements (8 à 10 ETP ICT pour gérer cette 

plate-forme de manière autonome et souveraine).  

 

 

 

Ces recrutements, qui étaient l'une des 

recommandations de la commission d'enquête, 

représentent une grande ambition et une 

responsabilité collective. Mon cabinet y contribue 

d'arrache-pied. 

 

 

Het budget van 7,5 miljoen euro per jaar dekt de 

investeringen in hardware, maar ook o.a. de 

softwarelicenties en de aanwerving en bezoldiging 

van IT-personeel. Er zullen in de eerste plaats 

middelen bestemd worden voor de verdere uitbouw 

van het nieuwe inlichtingenplatform, de beveiligde 

centrale gegevensbank, die voldoet aan de 

standaarden van een Europese inlichtingendienst, 

waarmee gegevens verzameld, samengevoegd en 

benut kunnen worden en die een veilige uitwisseling 

van informatie met de partners van de dienst moet 

faciliëren. Dat houdt in dat de IT-infrastructuur 

versterkt moet worden, het datacenter en 

rekencentrum uitgebreid moeten worden en de 

geclassificeerde netwerken geconsolideerd moeten 

worden. Dit budget omvat ook de aanwervingen (8 

à 10 vte's voor IT om dat platform op autonome en 

soevereine wijze te beheren). 

 

Die aanwervingen – een van de aanbevelingen van 

de onderzoekscommissie – zijn erg ambitieus en 

kaderen in een collectieve verantwoordelijkheid. 

Mijn kabinet werkt hier onverdroten aan mee. 

 

(En néerlandais) Mme Dillen trouve regrettable que 

la presse ait eu la primeur de la communication sur 

les projets mais j'ai respecté l'ordre normal des 

choses: après le Conseil des ministres s'est tenue 

comme à l'accoutumée une conférence de presse 

au cours de laquelle j'ai expliqué les décisions que 

j'avais prises. 

 

Le recrutement de 827 personnes constituera en 

effet un véritable défi. C'est pourquoi l'image de 

l'employeur potentiel Justice doit inspirer la 

modernité et la fraîcheur. D'où le nouveau look-and-

feel du SPF Justice. Grâce à cette nouvelle image 

de marque, nous devons parvenir à attirer les bons 

talents pour les emplois qu'offre la Justice. 

 

Actuellement, pas moins de 450 candidats se sont 

inscrits à l'examen d'aptitude professionnelle, ce qui 

constitue une augmentation. Nous sommes 

convenus avec le Conseil supérieur de la Justice 

que les participants à l'examen pourraient déjà 

postuler aux postes vacants qui seront publiés en 

juin même s'ils ne connaissent pas encore le 

résultat de leur examen à ce moment-là. 

 

(Nederlands) Mevrouw Dillen betreurt dat ik eerst 

aan de pers over de plannen heb gecommuniceerd, 

maar eigenlijk heb ik de gewone gang van zaken 

gerespecteerd: na de beslissing in de ministerraad 

was er, zoals steeds, een persconferentie waarop ik 

mijn beslissingen heb toegelicht. 

 

 

Het zal inderdaad een hele uitdaging worden om 

827 mensen aan te werven. Daarom moet Justitie 

als potentiële werkgever een moderne en frisse 

uitstraling hebben. Vandaar ook de nieuwe look-

and-feel van de FOD Justitie. Met employer 

branding moeten wij erin slagen de juiste talenten 

aan te trekken voor de jobs die Justitie aanbiedt. 

 

Momenteel hebben zich maar liefst 450 kandidaten 

ingeschreven voor het examen inzake 

beroepsbekwaamheid, wat een stijging is. We 

hebben ook afgesproken met de Hoge Raad voor 

de Justitie dat deelnemers aan het examen al zullen 

kunnen postuleren voor vacante plaatsen die in juni 

worden bekendgemaakt, ook al kennen zij het 

resultaat van hun examen op dat moment nog niet. 

 

S'ils ont réussi, ils pourront être présentés à la 

commission de nomination du Conseil supérieur 

dès le mois d'octobre ou de novembre. 

 

Nous n'engageons pas que des magistrats. Des 

étudiants en pratique du droit et des criminologues 

peuvent également travailler dans l'ordre judiciaire. 

Als zij geslaagd zijn, dan kunnen zij in oktober of 

november meteen naar de benoemingscommissie 

van de Hoge Raad. 

 

We werven niet alleen magistraten aan. Ook 

studenten in de rechtspraktijk en criminologen 

kunnen aan de slag bij de rechterlijke orde. 
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Durant la crise du coronavirus, le parquet d'Anvers 

a d'ailleurs réussi à trouver 259 candidats par le 

biais de bourses à l'emploi en ligne, afin de pourvoir 

7 postes de criminologue. On peut difficilement en 

conclure que la Justice ne serait pas un employeur 

attrayant. 

 

En plus des tâches administratives qui leur seront 

confiées, les 300 collaborateurs d'appui devront 

pouvoir fournir une assistance sur le fond des 

dossiers. C'est pourquoi nous sommes 

principalement à la recherche de niveaux A, B et C. 

En raison du développement du numérique, les 

tâches purement administratives pour des 

collaborateurs de niveau D sont amenées à 

disparaître. 

 

Parmi les 50 personnes qui seront chargées de 

résorber l'arriéré judiciaire, 15 seront affectées à 

Bruxelles et 35 aux autres arrondissements. Le 

Collège des cours et tribunaux décidera de la 

répartition exacte, tout comme il le fera pour les 

postes supplémentaires dans les tribunaux du 

travail et de l'entreprise. Cela fait partie de leur 

autonomie. 

 

 

Het parket van Antwerpen is er trouwens tijdens de 

covidcrisis in geslaagd om via digitale jobbeurzen 

259 kandidaten te vinden voor 7 plaatsen van 

criminoloog. Daaruit kan men bezwaarlijk 

concluderen dat Justitie geen aantrekkelijke 

werkgever zou zijn. 

 

De 300 medewerkers voor ondersteuning zullen 

naast administratieve taken ook inhoudelijke 

ondersteuning moeten kunnen bieden. Daarom zijn 

we vooral op zoek naar medewerkers van niveau A, 

B en C. Door de digitalisering zullen louter 

administratieve taken voor medewerkers van 

niveau D stilaan verdwijnen. 

 

 

 

Van de 50 mensen die worden ingezet om de 

gerechtelijke achterstand weg te werken, gaan er 

15 naar Brussel en 35 naar de andere 

arrondissementen. Het College van de hoven en 

rechtbanken zal over de juiste verdeling beslissen, 

net zoals het dat ook zal doen voor de bijkomende 

plaatsen bij de arbeidsrechtbanken en de 

ondernemingsrechtbanken. Dat maakt deel uit van 

hun autonomie. 

 

Un manager sera en effet désigné aux côtés du 

chef de corps et du magistrat, lequel sera 

responsable des tâches de gestion, comme la 

politique du personnel, les frais de fonctionnement 

ou la répartition de la charge de travail. Ainsi les 

magistrats pourront-ils se concentrer sur leur tâche 

essentielle. Il ne s'agit pas d'une nouvelle idée, 

mais les moyens supplémentaires nous permettent 

à présent de la réaliser. 

 

Deux fonctions spécialisées sont définies au niveau 

des agents pénitentiaires: une fonction sécurité et 

une fonction accompagnement en cours de 

détention et sécurité personnelle. Les agents de 

cette dernière catégorie travailleront désormais 

activement avec les détenus et les accompagneront 

dans leur vie quotidienne en prison. Ils collaboreront 

aussi avec le service psychosocial, ce qui permettra 

par ailleurs de faciliter la rédaction et le suivi des 

plans de détention. 

 

L'employeur se chargera bien sûr d'une partie de 

l'uniforme, comme un pull ou une chemise. Un 

nouveau logo sera par ailleurs intégré à l'uniforme, 

afin de donner au métier une image moderne. Les 

agents pénitentiaires recevront une indemnité 

forfaitaire pour l'achat d'un pantalon bleu foncé et 

de chaussures noires ou brunes – comme le 

veulent les directives. 

 

Naast de korpschef en de magistraat zal inderdaad 

een manager worden geplaatst, die 

verantwoordelijk is voor de beheerstaken, zoals het 

personeelsbeleid, de werkingskosten of de 

werklastverdeling. Daardoor kunnen de magistraten 

zich focussen op hun kerntaak. Het is geen nieuw 

idee, maar dankzij de bijkomende middelen kunnen 

we het nu realiseren. 

 

 

Bij de penitentiaire medewerkers komen er twee 

gespecialiseerde functies, een functie veiligheid en 

een functie persoonlijke detentiebegeleiding en 

persoonlijke veiligheid. Die laatste groep zal 

voortaan actief werken met gedetineerden en hen 

begeleiden bij het dagelijks leven in de gevangenis. 

Zij zullen ook samenwerken met de psychosociale 

dienst, waardoor ook gemakkelijker detentieplannen 

kunnen worden opgesteld en opgevolgd. 

 

 

De werkgever zal uiteraard instaan voor een deel 

van het uniform, zoals een pull of een hemd. Het 

uniform zal ook een nieuw logo krijgen, om het 

beroep een modern imago aan te meten. Voor het 

aankopen van een donkerblauwe broek en zwarte 

of bruinen schoenen – dat zijn de richtlijnen – zullen 

de penitentiaire beambten een forfaitaire 

vergoeding krijgen.  
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Nous procédons de la sorte en raison du fait que la 

livraison de pantalons et de chaussures se déroule 

souvent de façon problématique et parce que les 

membres du personnel préfèrent acheter leurs 

propres chaussures. 

 

Les différentes phases du projet de numérisation 

seront en effet en grande partie mises en œuvre 

simultanément. Ainsi, les ordinateurs portables 

seront livrés en 2021 et 2022. Divers projets sont 

liés et seront réalisés étape par étape. À l'heure 

actuelle, un plan d'action concret est élaboré avec 

des experts internes. 

 

Le dossier pénal numérique est pour l'instant 

uniquement accessible aux avocats sur le PC 

kiosque disponible au greffe, s'il a été scanné par le 

biais de l'application JustScan. Un groupe de travail 

multidisciplinaire composé de magistrats et 

d'avocats a œuvré à une application modernisée. 

Le projet informatique sera financé au moyen de 

fonds européens.  

 

Plutôt que de travailler avec des dossiers scannés, 

on devrait pouvoir recevoir des procès-verbaux par 

voie numérique. Dans ce cadre, un arrêté royal 

relatif à la signature électronique pour la police a 

été préparé. Les procès-verbaux numériques 

pourront être consultés par le biais du viewer pour 

dossiers pénaux numériques, qui sera utilisé à 

partir de fin 2021 pour le projet "Personnes 

vulnérables". 

 

We doen dat zo omdat de levering van broeken en 

schoenen vaak problematisch verloopt en de 

personeelsleden ook zelf verkiezen hun eigen 

schoeisel aan te kopen. 

 

 

De verschillende fasen van het digitaliseringsproject 

zullen inderdaad voor een groot deel gelijktijdig 

worden uitgevoerd. Zo zullen de laptops in 2021 en 

2022 worden geleverd. Allerlei projecten zijn aan 

elkaar gelinkt en zullen stap voor stap worden 

gerealiseerd. Op dit ogenblik wordt met interne 

experts een concreet actieplan opgesteld.  

 

Het digitale strafdossier is nu enkel toegankelijk 

voor advocaten via de kiosk-pc op de griffie als het 

wordt ingescand via de applicatie JustScan. Een 

multidisciplinaire werkgroep met magistraten en 

advocaten heeft gewerkt aan een gemoderniseerde 

applicatie. Het IT-project zal worden gefinancierd 

met Europese middelen. 

 

 

In plaats van te werken met ingescande dossiers 

zou men pv's digitaal moeten kunnen ontvangen. In 

dat kader is een KB inzake de digitale handtekening 

voor de politie voorbereid. Digitale pv's zullen 

kunnen worden geraadpleegd via de viewer voor 

digitale strafdossiers, die vanaf eind 2021 zal 

worden aangewend voor het project 'Kwetsbare 

personen'. 

 

Dans une première phase, fin 2021, seules les 

victimes de faits de mœurs et de violences 

intrafamiliales auront accès au dossier pénal via 

Justonweb. À la mi-2022, cela devrait également 

être possible pour les autres dossiers. À partir de 

juillet 2021, les victimes de violences sexuelles 

pourront consulter les jugements en ligne via 

Justonweb. D'ici fin 2021, d'autres documents de 

procédure seront accessibles en ligne. S'il est 

primordial d'assurer un échange de données rapide, 

précis et numérique, il convient toutefois de ne pas 

travailler dans la précipitation. Nous décidons, en 

concertation avec les différents acteurs, du contenu 

du dossier et de sa mise à disposition selon la 

méthode la plus adéquate.  

 

Sept millions d'euros seront alloués à la 

numérisation des prisons en 2022. En 2023 et 

2024, des moyens supplémentaires seront alloués à 

cette fin. Au total, nous utiliserons 15 millions 

d'euros de la FRR pour concrétiser ces mesures. 

Les coûts de maintenance du système seront 

inscrits dans les crédits réguliers. Il sera possible de 

consulter la plateforme dans toutes les prisons. 

 

In een eerste fase eind 2021 zullen enkel 

slachtoffers van zedenfeiten en intrafamiliaal 

geweld toegang hebben tot het strafdossier via 

Justonweb. Midden 2022 zou dat voor de andere 

dossiers ook mogelijk worden. Vanaf juli 2021 

zullen slachtoffers van seksueel geweld via 

Justonweb vonnissen digitaal kunnen raadplegen. 

Tegen het einde van 2021 worden andere 

procedurestukken digitaal raadpleegbaar. Snelle, 

accurate en digitale gegevensuitwisseling is van 

belang, maar we gaan niet overhaast te werk. 

Samen met de verschillende actoren beslissen we 

wat het dossier moet omvatten en hoe we dat het 

best ter beschikking kunnen stellen. 

 

 

Voor de digitalisering in de gevangenissen werd 

7 miljoen euro uitgetrokken in 2022. In 2023 en 

2024 worden nog bijkomende middelen hiervoor 

uitgetrokken. In totaal zullen we 15 miljoen euro uit 

het RRF voor dit project gebruiken. De kosten voor 

het onderhoud van het systeem zijn ten laste van de 

reguliere kredieten. Het platform zal in alle 

gevangenissen consulteerbaar zijn. 
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En ce qui concerne le masterplan, le jury a terminé 

l'analyse des offres pour Anvers. Le dossier sera à 

présent transmis à l'Inspection des finances. 

L'attribution du marché sera soumise au Conseil 

des ministres soit, juste avant, ou juste après les 

vacances parlementaires. Nous espérons pouvoir 

poser la première pierre en 2022. Le chantier 

durera trois ans. 

 

La loi Van Hecke influe sur l'augmentation des frais 

de justice. Cette augmentation a déjà été 

incorporée dans le contrôle budgétaire pour 2021. 

Elle s'élève à 6,6 millions d'euros. 

 

Je ne peux pas m'exprimer sur des dossiers 

individuels, comme celui de la fameuse fête à 

Anvers. Le magistrat statue en toute indépendance 

et la politique de poursuites est définie par le 

Collège des procureurs généraux. Libre aux 

parquets de placer des accents spécifiques dans 

les limites de ce cadre uniforme.  

 

Le gouvernement accorde une grande importance à 

la sécurité routière. Le taux de perception atteint 

93 % grâce au projet Crossborder. De nombreux 

radars-tronçons et caméras sont néanmoins 

désactivés. À partir d'un certain nombre de procès-

verbaux, certaines zones de police doivent cesser 

de verbaliser. Nous voulons que cela change. Nous 

organisons une hausse considérable de la capacité 

de traitement du ministère public et des cours et 

tribunaux. De concert avec le SPF Intérieur et les 

Communautés, nous développerons une approche 

coordonnée face aux conducteurs contrevenants. 

Notre méthode commence déjà à porter ses fruits, 

puisqu'une hausse du nombre des constatations 

d'infraction est déjà observée en 2021. 

 

Wat het masterplan betreft, heeft de jury voor 

Antwerpen de analyse van de offertes afgerond. Nu 

wordt het dossier bezorgd aan de Inspectie van 

Financiën. De gunning zal net voor of net na het 

zomerreces aan de ministerraad worden 

voorgelegd. Wij hopen dat de eerste steen in 2022 

gelegd zal kunnen worden. De werken zullen drie 

jaar duren.  

 

De wet-Van Hecke heeft een impact op de 

verhoging van de gerechtskosten. Die verhoging 

werd voor 2021 reeds in de begrotingscontrole 

opgenomen. Het gaat over 6,6 miljoen euro. 

 

Ik kan mij niet uitspreken over individuele zaken, 

zoals het bewuste feestje in Antwerpen. De 

magistraat oordeelt onafhankelijk en het College 

van procureurs-generaal bepaalt het 

vervolgingsbeleid. Elk parket kan eigen accenten 

leggen binnen dat uniforme kader.  

 

 

Verkeersveiligheid is belangrijk voor de regering. 

Dankzij Crossborder hebben we een inningsgraad 

van 93 %. Veel trajectcontroles en 

snelheidscamera's zijn echter uitgeschakeld. 

Bepaalde politiezones moeten vanaf een bepaald 

aantal pv's stoppen met beboeten. Dat willen wij 

anders. We zorgen voor een enorme verhoging van 

de verwerkingscapaciteit van het openbaar 

ministerie en van de hoven en rechtbanken. Samen 

met Binnenlandse Zaken en de Gemeenschappen 

zullen we werken aan een ketengerichte aanpak 

van verkeersovertreders. Onze aanpak begint al te 

werken, want in 2021 is er al een stijging van het 

aantal vaststellingen van overtredingen.  

 

Grâce aux travaux menés par l'ex-ministre Geens, 

je puis traduire au cours de cette législature sa 

politique en résultats concrets par exemple: le 

lancement ce mois-ci du système informatique pour 

les administrateurs provisoires de biens ou le 

déploiement du projet Code 37 avec le parquet 

d'Anvers et l'INCC.  

 

Là où le bât blesse, c'est qu'il faut trouver du 

personnel en suffisance. Les chiffres montrent un 

retournement de situation. Nous renforcerons nos 

services internes au SPF Justice dont le service 

P&O. Sept personnes du Selor s'occuperont 

spécifiquement de recruter pour nous les profils 

recherchés. Le statut des magistrats est 

évidemment un débat difficile. Nous devons veiller à 

respecter un équilibre. 

 

Dankzij het beleid van toenmalig minister Geens 

kan ik in deze regeerperiode met resultaten komen, 

bijvoorbeeld met de start van het 

informaticasysteem voor voorlopige bewindvoerders 

vanaf deze maand of de uitrol van het project 

Code 37 met het parket van Antwerpen en het 

NICC.  

 

Het grote knelpunt is het vinden van voldoende 

personeel. Cijfers wijzen op een kentering. We 

zullen onze interne diensten bij de FOD Justitie 

versterken, zoals de dienst P & O. Zeven mensen 

bij Selor zullen specifiek voor ons rekruteren. Het 

statuut van de magistratuur is uiteraard een moeilijk 

debat. We moeten erover waken dat alles in 

evenwicht is. 

 

Le problème de la base de données de la Justice 

Sidis Suite a été abordé par le directeur de l'EPI. 

Het probleem met de justitiële databank Sidis Suite 

werd aangekaart door de directeur van het EPI. Hij 
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Celui-ci a demandé un nouveau système. 

L'application Sidis Suite disposait d'une position de 

monopole sans base contractuelle, ce qui nous 

oblige aujourd'hui à développer quelque chose de 

neuf. 

 

L'application MaCH existe depuis 1992 déjà, ce qui 

constitue un défaut. Mais nous n'allons pas l'écarter 

définitivement et redémarrer à zéro. Nous 

rénoverons l'application et tenterons de la rendre 

compatible avec le nouveau système, afin qu'elle 

puisse continuer à être utilisée. Nous devons créer 

une plate-forme flexible qui tienne compte des 

différents modes de fonctionnement. Les évolutions 

technologiques actuelles le permettent. 

 

vroeg om een nieuw systeem. Sidis Suite had een 

monopoliepositie zonder contractuele basis, 

vandaar dat we nu iets nieuws moeten ontwikkelen.  

 

 

 

MaCH bestaat al sinds 1992 en dat is eraan te 

merken. We gaan het echter niet aan de kant 

schuiven en volledig opnieuw beginnen. We zullen 

MaCH vernieuwen en proberen te laten 

samenwerken met het nieuwe systeem, zodat het in 

gebruik kan blijven. We moeten een platform 

creëren dat flexibel is en rekening houdt met de 

verschillende werkprocessen. De huidige 

technologische evoluties laten dat toe. 

 

Des projets pilotes de maisons de détention et de 

transition sont en cours à Enghien et à Malines. Ils 

se termineront à la fin de cette année et nous 

devrons les convertir en trajets de détention 

définitifs. Nous souhaitons créer 60 à 70 places 

dans des maisons de transition au cours des 

prochaines années. Un certain nombre de 

bourgmestres sont intéressés par la transformation 

d'un bâtiment existant en maison de détention. Je 

pense que les maisons de détention inspirées des 

modèles scandinaves sont l'avenir si nous voulons 

faire baisser le taux de récidive.  

 

La traite et le trafic des êtres humains sont une 

priorité absolue pour nous et nous agissons en ce 

sens. Nous avons travaillé dur afin de parvenir à 

une meilleure coordination et coopération entre la 

police et l'OE. Un nouveau plan d'action a été mis 

au point et nous œuvrons pour des recherches plus 

ciblées. Nous formons les agents à la collecte 

d'informations. En analysant les informations, nous 

pouvons mieux identifier les réseaux. Nous avons 

également réorganisé la formation des magistrats 

de première ligne et le parquet fédéral sera 

renforcé. 

 

Er lopen in Edingen en Mechelen proefprojecten 

voor detentie- en transitiehuizen. Eind dit jaar lopen 

die af en moeten we ze omzetten in definitieve 

trajecten. Wij willen de komende jaren 60 tot 

70 plaatsen in transitiehuizen creëren. Een aantal 

burgemeesters toont interesse om een bestaand 

gebouw om te bouwen tot een detentiehuis. Ik 

geloof dat detentiehuizen, gebaseerd op 

Scandinavische ervaringen, de toekomst zijn om de 

recidivegraad te verlagen.  

 

 

 

Mensenhandel en –smokkel zijn voor ons een 

absolute prioriteit en we ondernemen wel degelijk 

actie. We hebben hard gewerkt aan een betere 

coördinatie en samenwerking tussen politie en DVZ. 

Er is een nieuw actieplan en we maken werk van 

een meer gerichte opsporing. We geven vorming 

aan agenten over informatievergaring. Door het 

analyseren van informatie kunnen we de netwerken 

beter in kaart brengen. We hebben ook de opleiding 

van de eerstelijnsmagistraat opnieuw georganiseerd 

en het federaal parket wordt versterkt.  

 

01.13  Sophie De Wit (N-VA): Le ministre ne 

parviendra pas facilement à me faire sortir de mes 

gonds, mais je regrette qu'il déclare que je ne 

comprends pas et que je n'ai posé aucune question 

de fond. Il sait parfaitement que j'ai épluché 

presque chaque article lors des deux dernières 

discussions relatives au budget. Je ne cherche pas 

à entamer un débat par rapport à la note de 

politique générale, mais je veux voir des chiffres. 

Ce que je voulais dire, c'est que donner de l'argent 

ne suffit pas. Encore faut-il qu'il soit alloué au bon 

endroit. 

 

Le ministre affirme que je dois mieux lire ses 

documents. J'ai le budget de novembre, le contrôle 

budgétaire d'avril et ses schémas. Une personne 

01.13  Sophie De Wit (N-VA): Het zal de minister 

niet snel lukken om mij kwaad te krijgen, maar ik 

betreur het wel dat hij zegt dat ik het niet snap en 

dat ik geen inhoudelijke vragen heb gesteld. Hij 

weet best dat ik tijdens de twee laatste 

begrotingsbesprekingen zowat elk artikel heb 

uitgevlooid. Ik streef niet naar een debat over de 

beleidsnota, ik wil cijfers zien. Ik bedoelde dat geld 

geven niet volstaat. Het moet op de juiste plaats 

gealloceerd worden.  

 

 

 

De minister stelt dat ik zijn documenten beter moet 

lezen. Ik heb de begroting van november, de 

begrotingscontrole van april en zijn schema's. Ook 
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qui lit correctement ne retrouvera pas non plus les 

6,6 millions d'euros ou les 45 millions d'euros pour 

l'aide juridique, tout simplement parce qu'ils ne s'y 

trouvent pas. Je demande encore une fois où je 

peux trouver ces montants. 

 

iemand die goed leest vindt de 6,6 miljoen euro of 

de 45 miljoen euro voor pro Deo niet terug, omdat 

ze er niet staan. Ik vraag opnieuw waar ik die 

bedragen kan vinden.  

 

Je ne vois pas ces chiffres. Pour l'aide juridique, un 

montant inférieur est même mentionné dans le 

budget technique d'avril. Dans l'arrêté royal et les 

schémas, je ne réussis pas à identifier certaines 

allocations et je ne les retrouve pas davantage dans 

le budget. Sous quelle allocation figure le budget 

pro deo pour 2021? Je ne peux me baser que sur 

les documents mis à la disposition par le ministre.  

 

Sous l'allocation 62.43, je ne vois pas non plus de 

modification du budget du Fonds d'aide aux 

victimes dans le budget technique d'avril. Sous 

quelle allocation cette modification est-elle reprise? 

Dans une présentation exposée aujourd'hui, il est 

impossible mémoriser d'emblée toutes les 

allocations et c'est pourquoi, je pose la question.  

 

Ik zie die cijfers niet staan. In het technisch budget 

van april staat zelfs minder budget voor juridische 

bijstand. In het KB en in de schema's zie ik 

allocaties die ik niet kan thuisbrengen en die ik ook 

niet terugvind in het budget. Onder welke allocatie 

vind ik het budget voor pro Deo voor 2021? Ik kan 

me alleen baseren op de documenten die de 

minister ter beschikking stelt.  

 

Ik vind ook geen budgetwijziging voor het 

Slachtofferfonds in het technisch budget voor april 

onder allocatie 62.43. In welke allocatie staat dat 

dan wel? In een presentatie die we vandaag krijgen, 

kunnen we niet meteen alle allocaties uit het hoofd 

kennen en daarom vraag ik het.  

 

Le ministre répondra peut-être que 10 à 

15 millions d'euros sont encore disponibles pour 

investir plus tard dans l'année. Il faudrait alors 

espérer qu'il dit vrai. Chaque million consacré à la 

Justice est un investissement judicieux. Un nouvel 

arrêté royal est donc nécessaire, car quoi qu'il en 

soit, les chiffres pour 2021 ne sont pas complets. 

 

Je déplore toutefois que le ministre ridiculise le 

travail fourni par l'opposition, alors que nous nous 

montrons constructifs et travaillons dur. Je 

comprends que le ministre mène souvent une 

course contre la montre et il serait dès lors utile qu'il 

fournisse parfois certains explications au sujet des 

chiffres. Cela permettrait d'éviter de nombreux 

malentendus.  

 

De minister zal misschien antwoorden en dat er nog 

10 tot 15 miljoen euro beschikbaar is om later dit 

jaar te investeren. Wij moeten dan hopen dat dat 

waar is. Elk miljoen dat naar Justitie gaat, is goed 

besteed. Er moet dus nog een nieuw KB komen, 

want hoe dan ook, de cijfers voor 2021 zijn niet 

volledig. 

 

Ik betreur echt dat de minister het werk van de 

oppositie belachelijk maakt, terwijl wij ons 

constructief opstellen en hard werken. Ik begrijp dat 

de minister vaak werkt tegen de klok en toelichting 

over de cijfergegevens is dan soms nodig. Dat zou 

heel wat misverstanden kunnen vermijden.  

 

01.14  Marijke Dillen (VB): J'étudierai ces chiffres 

de près. Je voudrais encore faire remarquer que je 

comprends que le ministre ne puisse pas se 

prononcer sur des dossiers concrets et que le 

Collège des procureurs généraux doive mettre en 

place une politique de poursuites. Je voudrais 

cependant attirer l'attention sur le fait que les 

contrevenants trouvent particulièrement injuste que 

leur méfait soit puni de manière très différente par 

un autre tribunal. Un casier judiciaire peut avoir des 

conséquences importantes pour les jeunes 

délinquants, notamment au niveau de leur carrière. 

 

01.14  Marijke Dillen (VB): Ik zal de cijfers grondig 

bestuderen. Ik wil nog opmerken dat ik begrijp dat 

de minister zich niet over concrete dossiers kan 

uitspreken en dat het College van procureurs-

generaal een vervolgingsbeleid moet uitwerken. Ik 

wil er wel op wijzen dat overtreders het bepaald 

onrechtvaardig vinden als hun misdrijf door een 

andere rechtbank heel anders wordt bestraft. Voor 

jonge overtreders die nog een carrière moeten 

uitbouwen, kan een strafregister grote gevolgen 

hebben.  

 

01.15  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Je souhaite tout de même répondre à 

Mme De Wit que j'ai fait un exposé clair, avec des 

slides lisibles, au bas desquels les allocations de 

base sont chaque fois indiquées. 

01.15 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Ik wil mevrouw De Wit toch 

tegenwerpen dat ik een heldere toelichting gegeven 

heb, met overzichtelijke slides en met onderaan 

telkens de basisallocaties.  
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Le montant de 6,6 millions d'euros concernant les 

frais de justice est indiqué sous le code 

5603121140. Dans les allocations de base 110003, 

121101, 742201 et 742204 sont inclus les montants 

destinés en 2021 à la Commission pour l'aide 

financière aux victimes d'actes intentionnels de 

violence et aux sauveteurs occasionnels. Au bas du 

schéma se trouve l'allocation 126240110003 à 

concurrence de 134 000 euros. En tête de la page 

suivante, on trouve l'allocation de base 

126241121101 à hauteur de 3 000 euros. 

L'allocation suivante est la 126244330001 d'un 

montant de 300 000 euros. Ces trois montants 

constituent les crédits d'engagement et de 

liquidation pour 2022 pour la Commission pour 

l'aide financière aux victimes d'actes intentionnels 

de violence et aux sauveteurs occasionnels. 

 

Het bedrag van 6,6 miljoen euro betreffende de 

gerechtskosten staat bij code 5603121140. In de 

basisallocaties 110003, 121101, 742201 en 742204 

staan de bedragen voor de Commissie voor 

Financiële Hulp aan de Slachtoffers van 

Opzettelijke Gewelddaden en aan de Occasionele 

Redders in 2021. In het schema staat onderaan de 

allocatie 126240110003 voor 134.000 euro. Op de 

volgende pagina staat boven aan de basisallocatie 

126241121101 voor 3.000 euro. De volgende 

allocatie is 126244330001 voor 300.000 euro. Die 

drie bedragen vormen de vastleggingskredieten en 

de vereffeningskredieten voor 2022 voor de 

Commissie voor Financiële Hulp aan de 

Slachtoffers van Opzettelijke Gewelddaden en aan 

de Occasionele Redders. 

 

01.16  Sophie De Wit (N-VA): Il s'agit là d'une 

superbe présentation mais une présentation n'est 

pas un document budgétaire. Nous devons pouvoir 

étudier ces chiffres plus attentivement. La question 

est trop importante pour être expédiée de la sorte. 

Dans un souci de clarté, il aurait été préférable que 

le ministre nous remette la présentation au 

préalable mais il souhaitait d'abord communiquer 

l'information aux médias. 

 

01.16  Sophie De Wit (N-VA): Dit was een mooie 

presentatie, maar een presentatie is geen 

begrotingsdocument. We moeten dit nauwkeuriger 

kunnen bestuderen. Dit is te belangrijk om op zo'n 

manier af te haspelen. Voor de duidelijkheid was 

het beter geweest als de minister ons de 

presentatie op voorhand had bezorgd. De minister 

wilde echter eerst aan de media communiceren. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

02 Les soins de santé dans les prisons: débat 

d'actualité et questions jointes de 

- Nicolas Parent à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La grève du 

15 juin à la prison de Lantin" (55018903C) 

- Laurence Zanchetta à Vincent 

Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "Les soins de santé en prison" (55018951C) 

- Vanessa Matz à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Les conditions 

de travail des médecins généralistes dans les 

établissements pénitentiaires" (55018955C) 

- Philippe Pivin à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le transfert de 

la compétence des soins de santé dans les 

établissements pénitentiaires" (55018968C) 

- Sophie Rohonyi à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La grève du 

15 juin 2021 liée à la situation médicale 

catastrophique de la prison de Lantin" 

(55019013C) 

 

02 Medische hulp in de gevangenissen: 

actualiteitsdebat en samengevoegde vragen van 

- Nicolas Parent aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De staking van 

15 juni in de gevangenis van Lantin" (55018903C) 

- Laurence Zanchetta aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De gezondheidszorg in de gevangenissen" 

(55018951C) 

- Vanessa Matz aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De 

arbeidsomstandigheden van de huisartsen in de 

strafinrichtingen" (55018955C) 

- Philippe Pivin aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De overdracht 

van de bevoegheid inzake gezondheidszorg in de 

strafinrichtingen" (55018968C) 

- Sophie Rohonyi aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De staking van 

15 juni uit protest tegen de rampzalige medische 

situatie in de gevangenis van Lantin" 

(55019013C) 

 

02.01  Laurence Zanchetta (PS): La commission 

de surveillance de Lantin et les médecins de cet 

établissement tirent la sonnette d'alarme. Ils mettent 

en exergue le manque d'effectifs et un programme 

02.01  Laurence Zanchetta (PS): De Commissie 

van Toezicht van Lantin en de artsen van die 

strafinrichting trekken aan de alarmbel. Hun punten 

van kritiek zijn het personeelstekort en de 
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informatique obsolète qui génère des difficultés 

impactant la qualité des soins: erreurs de 

prescriptions, pannes, non-accès aux données de 

vaccination, etc. Par ailleurs, le programme peine à 

comptabiliser les prestations, et les salaires en sont 

amputés.  

 

 

La situation est à ce point alarmante que de 

nombreux médecins quittent le navire et usent de 

leur droit de grève.  

 

Comment améliorer rapidement les conditions de 

travail des médecins de prison? Qu'en est-il de 

l'évolution de l'informatique et de la logistique pour 

les soignants? Les modernisera-t-on à court terme? 

Un recrutement de médecins est-il prévu? 

Comment rendre à cette fonction son attractivité? 

Quelles valorisations sont-elles envisagées? 

Pouvez-vous faire le point sur les discussions 

relatives aux transferts de compétence des soins de 

santé en prison vers le SPF Santé publique?  

 

verouderde software die problemen veroorzaakt die 

de zorgkwaliteit ondermijnen: fouten in de 

voorschriften, computerproblemen, onmogelijkheid 

om de vaccinatiegegevens te raadplegen, enz. 

Bovendien heeft het computerprogramma moeite bij 

het boeken van de verstrekkingen, waardoor een 

deel van de lonen wegvalt. 

 

De situatie is dermate alarmerend dat vele artsen 

het voor bekeken houden en van hun stakingsrecht 

gebruikmaken.   

 

Hoe kunnen de arbeidsomstandigheden van de 

gevangenisartsen snel verbeterd worden? Hoe 

staat het met de verbetering van het 

computermateriaal en de logistieke middelen van 

het zorgpersoneel? Zullen die op korte termijn 

gemoderniseerd worden? Zullen er artsen 

aangeworven worden? Hoe kunnen we die functie 

weer aantrekkelijk maken? Wat wordt er overwogen 

om de functie te herwaarderen? Kunt u een stand 

van zaken opmaken over de discussies met 

betrekking tot de overdracht van de bevoegdheid 

inzake de gezondheidszorg in de gevangenissen 

naar de FOD Volksgezondheid?  

 

02.02  Vanessa Matz (cdH): En novembre 2020, 

les généralistes de Lantin et de l'établissement de 

défense sociale de Paifve vous interpellaient pour 

demander une revalorisation de leurs fonctions. 

Cela passe par le salaire, un logiciel informatique 

adapté, des charges administratives mesurées et 

une liberté de prescription.  

 

 

Les médecins attendent des réponses et de 

mesures concrètes. Ils ont mis les bouchées 

doubles durant la crise pour assurer les soins dans 

un contexte difficile.  

 

02.02  Vanessa Matz (cdH): In november 2020 

hebben de huisartsen van Lantin en van de 

inrichting tot bescherming van de maatschappij te 

Paifve u geïnterpelleerd over een herwaardering 

van hun functies. De sleutelelementen om dat doel 

te bereiken zijn een loonsverhoging, een perfect 

aangepast computerprogramma, minder 

administratieve lasten en voorschrijfvrijheid.  

 

De artsen verwachten antwoorden en concrete 

maatregelen. Ze hebben een heleboel tandjes bij 

gezet tijdens de crisis om in een moeilijke context 

toch de zorg te kunnen blijven verstrekken.  

 

Il est légitime qu'ils attendent mieux qu'une prise en 

considération de leur courrier.  

 

Confirmez-vous la situation? Avez-vous contacté 

l'équipe médicale depuis leur lettre du 1er juin? 

Comment et quand améliorerez-vous les conditions 

de travail des médecins dans les prisons? 

Revaloriserez-vous leur fonction?  

 

Ze verwachten terecht meer dan een 

inoverwegingneming van hun brief.  

 

Bevestigt u de toestand? Hebt u sinds hun brief van 

1 juni contact met het medisch team opgenomen? 

Hoe en wanneer zult u de werkomstandigheden van 

de artsen in de gevangenissen verbeteren? Zult u 

hun functie herwaarderen?  

 

02.03  Philippe Pivin (MR): La gestion des soins 

médicaux pénitentiaires sera transférée au SPF 

Santé publique comme le recommande depuis 

longtemps le KCE. La pandémie a aggravé le 

manque d'accès aux soins dans certaines prisons. 

Je salue les 6,7 millions d'euros ajoutés au budget 

de fonctionnement des médecins ainsi que le 

matériel supplémentaire de dépistage de la 

tuberculose. 

02.03  Philippe Pivin (MR): Het beheer van de 

medische zorg in de gevangenissen zal aan de 

FOD Volksgezondheid overgedragen worden, zoals 

het KCE al geruime tijd adviseert. De pandemie 

heeft de gebrekkige toegankelijkheid van de 

zorgverstrekking in bepaalde gevangenissen nog 

verergerd. Ik juich de toevoeging van 6,7 miljoen 

euro aan de werkingsmiddelen van de artsen toe, 

alsook het bijkomend testmateriaal voor 
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Où en est le processus de transfert? Quels services 

s'en chargent-ils? Quand sera-t-il effectif? Une 

collaboration structurée entre les SPF Justice et 

Santé est-elle en place pour une gestion 

opérationnelle des soins par le SPF Santé? Y a-t-il 

des écueils? L'organisation et les capacités des 

soins seront-elles réformées?  

 

 

 

À quoi serviront les 6,7 millions d'euros de 

fonctionnement? Couvriront-ils les arrières? Quel 

est le montant de ceux-ci? Que couvre le million 

pour le matériel de dépistage dans les besoins en 

équipement RX? 

 

tuberculose. 

 

Hoe staat het met de overdracht? Welke diensten 

staan daarvoor in? Wanneer zal die overdracht een 

feit zijn? Bestaat er een gestructureerde 

samenwerking tussen de FOD's Justitie en 

Volksgezondheid met het oog op het operationeel 

beheer van de zorgverstrekking door de FOD 

Volksgezondheid? Zijn er bepaalde hinderpalen? 

Zullen de organisatie en de capaciteit op het stuk 

van de zorgverstrekking hervormd worden?  

 

Waartoe zullen de 6,7 miljoen euro aan 

werkingsmiddelen dienen? Zullen ze volstaan om 

de achterstallen weg te werken? Hoeveel bedragen 

die? Aan welke behoeften op het stuk van 

radiologische toestellen wordt er met het miljoen 

voor testmateriaal precies tegemoet gekomen? 

 

02.04  Sophie Rohonyi (DéFI): Les médecins 

dénoncent cette situation depuis trop longtemps. La 

commission de surveillance pénitentiaire l'avait 

critiquée en 2018 et M. Maingain s'était alors rendu 

à la prison de Lantin pour constater le délabrement 

de l'annexe psychiatrique mais aussi le travail 

remarquable du personnel médical. Les médecins 

n'ont pas d'autres choix pour se faire entendre 

aujourd'hui que de faire grève.  

 

 

Que répondez-vous à leurs demandes? Est-il 

normal qu’il n’y ait qu’un seul psychiatre trois matins 

par semaine pour 1 000 détenus dont 40 internés à 

l’annexe psychiatrique? Ils étaient 24 en 

décembre 2018. Comment leur nombre a-t-il pu tant 

augmenter malgré la volonté du gouvernement de 

les soigner dans des établissements ad hoc? Le 

cadre médical sera-t-il augmenté? Dans quel délai? 

Vous dites vouloir recruter mais pourquoi feriez-

vous mieux que le gouvernement précédent qui s'y 

était aussi engagé? 

 

 

Le programme informatique Epicure est 

complètement dépassé. Confirmez-vous le refus de 

le mettre à jour depuis 2013? Quel programme les 

autres prisons utilisent-elles? Le budget annoncé 

sera-t-il suffisant pour actualiser ce programme? 

 

02.04  Sophie Rohonyi (DéFI): De artsen stellen 

die situatie al heel lang aan de kaak. De Commissie 

van Toezicht van de gevangenis heeft er in 2018 al 

kritiek op geuit en de heer Maingain heeft toen een 

bezoek gebracht aan de gevangenis van Lantin 

waarbij hij vaststelde dat de psychiatrische afdeling 

in slechte staat verkeerde, maar ook dat het 

medische personeel er opmerkelijk werk verrichtte. 

De artsen hebben geen andere keuze om hun stem 

te laten horen vandaag, ze moeten wel staken. 

 

Wat is uw reactie op hun eisen? Is het normaal dat 

er slechts één psychiater drie ochtenden per week 

aanwezig is voor 1.000 gedetineerden, onder wie 

40 geïnterneerden in de psychiatrische afdeling? In 

december 2018 waren zij nog met 24. Hoe is het 

mogelijk dat hun aantal zo is kunnen toenemen 

ondanks de wil van de regering om hen in 

gespecialiseerde voorzieningen te behandelen? Zal 

er bijkomend medisch personeel aangeworven 

worden? In welk tijdsbestek? U zegt dat u wilt 

aanwerven, maar waarom zou u het beter doen dan 

de vorige regering, die dat ook beloofd had? 

 

Het computerprogramma Epicure is totaal 

verouderd. Bevestigt u dat het sinds 2013 niet meer 

werd geüpdatet? Welk programma gebruiken de 

andere gevangenissen? Zal het aangekondigde 

budget volstaan om die software te updaten? 

 

Conformément aux recommandations du KCE de 

2017, votre note de politique générale prévoit le 

transfert des soins de santé des détenus du 

SPF Justice au SPF Santé publique.  

 

 

Quelles initiatives avez-vous prises? Avez-vous un 

calendrier précis? Pourquoi le transfert n'a-t-il pas 

eu lieu? Souvent brandi, l'argument budgétaire me 

Overeenkomstig de aanbevelingen van het KCE 

van 2017 voorziet uw algemene beleidsnota in de 

overdracht van de gezondheidszorg van de 

gedetineerden van de FOD Justitie naar de 

FOD Volksgezondheid.  

 

Welke initiatieven hebt u daartoe genomen? Hebt u 

een duidelijk tijdpad? Waarom is die overdracht nog 

niet gebeurd? Vaak wordt er geschermd met het 
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semble inaudible. Les conséquences d'une 

mauvaise prise en charge des détenus seront plus 

coûteuses d'un point de vue budgétaire, sanitaire et 

social. 

 

begrotingsargument, maar dat gaat in dit geval niet 

op. Als de gedetineerden geen goede zorg krijgen, 

zal dat zwaardere gevolgen hebben in budgettair, 

gezondheids- en sociaal opzicht.  

 

02.05  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

français): J’ai répondu rapidement aux médecins et 

à la commission de surveillance de la prison de 

Lantin. Nous nous sommes vus lundi et la 

délégation m’a fait savoir que, dans l’attente d’une 

réponse écrite satisfaisante de notre part, elle 

maintenait la suspension des activités. Cependant, 

la déontologie impose la continuité des soins.  

 

 

 

Pour garantir le bon fonctionnement des services 

de santé de l’administration pénitentiaire et la 

rémunération correcte de ceux qui y travaillent, la 

réforme de ces services, de leur organisation, de 

leur méthode de travail a été inscrite dans l’accord 

de gouvernement. J’ai donné instruction à mon 

administration de reprendre les activités des 

groupes de travail institués lors de la législature 

précédente.  

 

 

La prochaine réunion est prévue le 23 juin. Le 

groupe de pilotage sera reconstitué. Tous ceux qui 

ont participé précédemment y seront à nouveau 

invités. L’intégration de détenus à l’INAMI 

constituera la première phase, le déploiement de la 

prise en charge se faisant par étapes. Les 

prestations seront indexées le 1er juin pour la 

première fois depuis neuf ans: il s’agira de 7,84 % 

pour la plupart des prestations dont celles des 

psychiatres et 3,1 % pour les soins infirmiers et les 

psychothérapeutes.  

 

02.05 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Frans): Ik heb de brief van de artsen en van de 

Commissie van Toezicht van de gevangenis van 

Lantin snel beantwoord. Wij hebben elkaar 

maandag ontmoet en de delegatie heeft me laten 

weten dat men de activiteiten blijft opschorten in 

afwachting van een bevredigend schriftelijk 

antwoord van onzentwege. De deontologie schrijft 

echter voor dat de continuïteit van de zorg 

verzekerd moet worden.  

 

Om de goede werking van de gezondheidsdiensten 

van het gevangeniswezen en de correcte 

bezoldiging van al degenen die ervoor werken te 

verzekeren, werd de hervorming van deze diensten, 

de organisatie en de werkmethode ervan in het 

regeerakkoord opgenomen. Ik heb mijn 

administratie de opdracht gegeven om de 

activiteiten van de werkgroepen die tijdens de 

vorige legislatuur opgericht werden nieuw leven in 

te blazen.  

 

De volgende vergadering zal op 23 juni 

plaatsvinden. De stuurgroep zal opnieuw 

samengesteld worden. Iedereen die hier vroeger 

aan deelgenomen heeft, zal opnieuw uitgenodigd 

worden. In een eerste fase zullen de gedetineerden 

in het RIZIV geïntegreerd worden, waarna de 

verdere implementatie van de terugbetaling 

gefaseerd doorgevoerd zal worden. Per 1 juni zullen 

de verstrekkingen voor het eerst in negen jaar 

geïndexeerd worden: voor de meeste 

verstrekkingen, waaronder die van de psychiaters, 

betreft het een indexering met 7,84 %; voor 

verpleegkundige zorg en voor de 

psychotherapeuten betreft het een indexering met 

3,1 %.  

 

Une demande porte sur le programme informatique, 

dépassé. Je soutiens la numérisation des services, 

ce qui inclut la refonte du dossier électronique du 

patient. Le dossier préparé par mon prédécesseur 

n’ayant pu aboutir, mon administration a rédigé un 

cahier des charges pour un programme facile 

d’utilisation, prêt à l’emploi et compatible avec la 

plate-forme eHealth. L’Office des étrangers 

l’utilisera également. Le déploiement est prévu pour 

l’automne.  

 

 

Le transfert des soins de santé des prisons ne peut 

avoir lieu sans réflexion et préparation. J’en ai déjà 

discuté longuement avec le ministre de la Santé.  

Een van de eisen heeft betrekking op het 

computerprogramma, dat verouderd is. Ik steun de 

digitalisering van de diensten en dat omvat ook de 

herziening van het elektronisch patiëntendossier. 

Het door mijn voorganger voorbereide dossier kon 

niet meer afgerond worden, maar mijn administratie 

heeft een bestek opgesteld voor een 

gebruiksvriendelijk en gebruiksklaar programma dat 

compatibel is met het eHealth-platform. De Dienst 

Vreemdelingenzaken zal het ook gebruiken. De 

uitrol daarvan is gepland voor het najaar. 

 

De overdracht van de gezondheidszorg in de 

gevangenissen kan niet ondoordacht en 

onvoorbereid plaatsvinden. Ik heb daar al uitvoerig 
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J’ai envoyé une lettre aujourd’hui: j’attends une 

réponse et j’espère que nous pourrons travailler 

ensemble à des solutions à long terme.   

 

La prison de Lantin compte en principe deux 

psychiatres de soins et trois psychiatres attachés 

aux services psychosociaux. Un psychiatre de soins 

ayant démissionné, nous sommes à la recherche 

d’un remplaçant et d’un troisième psychiatre SPS 

mais il y a pénurie.  

 

met de minister van Volksgezondheid over 

gesproken. 

 

Ik heb hem vandaag een brief gestuurd. Ik wacht nu 

op zijn antwoord en hoop dat we samen werk 

kunnen maken van langetermijnoplossingen. 

 

In de gevangenis van Lantin zijn er in principe twee 

psychiaters die deel uitmaken van het zorgteam en 

drie psychiaters die verbonden zijn aan de 

psychosociale dienst. Eén psychiater uit het 

zorgteam heeft zijn ontslag ingediend zodat we een 

vervanger zoeken. We zijn ook op zoek naar een 

derde psychiater voor de psychosociale dienst, 

maar er is krapte op de arbeidsmarkt.  

 

Douze médecins généralistes sont attachés à 

l’établissement pénitentiaire. Leur rotation est très 

limitée, les départs se faisant d’habitude en raison 

de l’âge. Il n’est pas toujours facile cependant de 

leur trouver un remplaçant.  

 

Er zijn twaalf huisartsen aan die penitentiaire 

instelling verbonden. Het verloop is zeer beperkt en 

men vertrekt gewoonlijk omwille van zijn leeftijd. Het 

is echter niet altijd gemakkelijk om een vervanger 

voor deze artsen te vinden.  

 

02.06  Vanessa Matz (cdH): Je n'ai pas compris 

pourquoi l'action de grève a été maintenue avec ce 

que vous avez présenté. Une revalorisation par 

l'indexation est-elle suffisante?  

 

Concernant le déploiement du service informatique, 

les procédures de marchés publics empêchent 

d'aller plus vite. Le transfert vers les services de 

l'INAMI prend également du temps. 

 

 

Vous avez affiché votre volonté d'entrer en contact 

et indiqué que les soins étaient une priorité pour 

vous.  

 

Pour répondre à la pénurie de médecins et de 

psychiatres, il convient de rendre le travail plus 

attractif. Deux psychiatres pour une prison comme 

Lantin, c'est beaucoup trop peu. J'espère que la 

transmission des réponses les satisfera. 

 

02.06  Vanessa Matz (cdH): Ik heb niet begrepen 

waarom de staking doorging ondanks de 

maatregelen die u in het vooruitzicht gesteld hebt. 

Volstaat een loonsverhoging door indexatie?  

 

Het computerprogramma kan niet sneller 

geïmplementeerd worden, omdat de procedures 

van de overheidsopdrachten gevolgd moeten 

worden. De overdracht naar de diensten van het 

RIZIV neemt ook tijd in beslag.  

 

U hebt duidelijk gemaakt dat u contact wilde leggen 

en dat de zorg voor u een prioriteit is. 

 

 

Om het tekort aan artsen en psychiaters aan te 

pakken, moet het werk aantrekkelijker gemaakt 

worden. Twee psychiaters voor een gevangenis 

zoals die van Lantin is veel te weinig. Ik hoop dat 

het schriftelijke antwoord het personeel tevreden zal 

stellen. 

 

02.07  Philippe Pivin (MR): Vos réponses sont 

incomplètes car le dossier n'a pas encore abouti. 

Vous l'avez dit tout à l'heure: "Execution is 

everything". 

 

Les psychiatres sont souvent appelés pour des cas 

de délinquance sexuelle. 

 

02.07  Philippe Pivin (MR): Uw antwoorden zijn 

onvolledig, omdat het dossier nog niet rond is. U 

hebt het vandaag al eerder gezegd: "Execution is 

everything".  

 

Er wordt vaak een beroep gedaan op de 

psychiaters voor gevallen van seksuele 

delinquentie. 

 

Dans le cadre de la réforme du Code pénal, il 

faudra garder cette idée à l'esprit. Il faut combler les 

manques en psychiatrie avant de l'entreprendre, 

pour ne pas rester dans la théorie. 

 

Men zal dat voor ogen moeten houden bij de 

hervorming van het Strafwetboek. De lacunes op 

het vlak van de psychiatrie moeten opgevuld 

worden voor men hervormingen op het getouw zet. 

Anders dreigt het bij de theorie te blijven.  
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02.08  Koen Geens (CD&V): J'ai évoqué ce 

dossier avec la prédécesseure du ministre 

Vandenbroucke dès 2015. Mes interventions en 

CIM de la Santé publique ne m'ont pas donné 

l'impression que des progrès rapides pouvaient être 

réalisés dans ce dossier, ce qui me préoccupe 

grandement. Il est clair en effet que la Justice 

paiera la prime d'assurance.  

 

En quoi la Santé publique s'opposerait à un ministre 

qui paie une prime d'assurance maladie pour ses 

10 000 détenus? En outre, il est évident que le 

système d'honoraires pour les médecins qui se 

rendent en prison consistera en des montants 

forfaitaires. Il me semble que cela ne constitue pas 

un problème majeur non plus. 

 

02.08  Koen Geens (CD&V): Ik heb dit dossier 

vanaf 2015 bij de voorganger van minister 

Vandenbroucke aangekaart. Mijn tussenkomsten in 

de IMC voor Volksgezondheid hebben mij niet het 

gevoel gegeven dat in dit dossier snel vooruitgang 

kan worden gemaakt. Ik stoor mij daar erg aan. Het 

is immers duidelijk dat Justitie de 

verzekeringspremie zal betalen.  

 

Wat kan Volksgezondheid er nu tegen hebben dat 

een minister een ziekteverzekeringspremie betaalt 

voor zijn 10.000 gedetineerden? Daarnaast is het 

evident dat het ereloonsysteem voor artsen die naar 

de gevangenis gaan, uit forfaits zal bestaan. Dat lijkt 

me ook geen groot probleem. 

 

Il est également important de préciser que nous ne 

parlons que de 10 000 personnes qui se voient 

accorder le droit à des soins physiques appropriés. 

Il ne s'agit pas de faits purement symboliques. Les 

suicides en prison ne sont pas exceptionnels. Il 

arrive que des détenus réclament un médecin qui 

n'arrive pas et meurent quelques heures plus tard.  

 

On trouve en prison tous types de personnes. Elles 

ont toutes droit à une assurance maladie. Je 

demande du fond du cœur que l'on continue à 

défendre ce droit. J'adresserai également ma 

demande au ministre de la Santé publique. 

 

Het is ook belangrijk om duidelijk te maken dat het 

slechts over 10.000 mensen gaat, die men het recht 

geeft op de juiste fysieke zorg. Dit is niet louter 

symboliek. Zelfmoorden in de gevangenis zijn niet 

uitzonderlijk. Mensen vragen om een arts, die niet 

komt, en sterven enkele uren later. Dat gebeurt.  

 

 

Alle soorten mensen kunnen in de gevangenis 

terechtkomen. Al deze mensen hebben recht op 

een ziekteverzekering. Ik vraag echt vanuit mijn hart 

om hiervoor te blijven ijveren. Ik zal mij ook richten 

tot de minister van Volksgezondheid. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

03 Questions jointes de 

- Barbara Pas à Vincent Van Quickenborne (VPM 

Justice et Mer du Nord) sur "Les mariées de l'EI" 

(55018862C) 

- Barbara Pas à Vincent Van Quickenborne (VPM 

Justice et Mer du Nord) sur "Le rapatriement de 

combattantes de l'EI en Syrie" (55018898C) 

 

03 Samengevoegde vragen van 

- Barbara Pas aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De IS-bruiden" 

(55018862C) 

- Barbara Pas aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De repatriëring 

van Syriëgangsters" (55018898C) 

 

03.01  Barbara Pas (VB): Une délégation des 

Affaires étrangères s'est rendue en Syrie pour 

préparer le rapatriement des fiancées de l'EI. Parmi 

ces femmes, combien ont-elles été condamnées 

pour appartenance à une organisation terroriste? 

S'agit-il de jugements par contumace? Un huissier 

de justice était-il présent pour signifier ces 

jugements? Est-il encore possible de faire appel de 

ces jugements? 

 

Le premier ministre a expliqué que la possibilité 

pour les mères de revenir au pays serait examinée 

au cas par cas. Quels critères sont-ils appliqués 

pour le faire? 

 

Le premier ministre a fait valoir que le rapatriement 

03.01  Barbara Pas (VB): Een delegatie van 

Buitenlandse Zaken ging naar Syrië om de 

repatriëringen van IS-bruiden voor te bereiden. 

Hoeveel van die vrouwen zijn veroordeeld wegens 

het lidmaatschap van een terroristische organisatie? 

Gaat het om verstekvonnissen? Was er een 

gerechtsdeurwaarder mee om die vonnissen te 

betekenen? Kan er nog verzet worden 

aangetekend? 

 

De premier verklaarde dat geval per geval bekeken 

zou worden of de moeders kunnen terugkomen. 

Welke criteria worden daarbij gehanteerd? 

 

 

De minister argumenteerde dat het terughalen van 
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des mères ayant rejoint l'EI était une question de 

sécurité nationale, étant donné qu'elles seraient 

perdues de vue dans le cas contraire. Quelle 

garantie le ministre peut-il donner que les hommes 

ne seront pas à l'avenir rapatriés à leur tour au nom 

de la sécurité nationale? 

 

IS-moeders over de nationale veiligheid gaat, 

aangezien ze anders onder de radar verdwijnen. 

Welke garantie kan de minister geven dat later niet 

ook de mannen naar ons land worden gehaald in 

functie van de nationale veiligheid?  

 

03.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Je renvoie, en premier lieu, aux 

réponses qui ont été données la semaine dernière. 

 

Des décisions individuelles seront prises sur la base 

des travaux de la mission préparatoire. Les chiffres 

concrets ne pourront être communiqués qu'une fois 

que ces décisions auront été prises. Les enfants 

comparaîtront devant le parquet de la jeunesse ou 

le juge de la jeunesse. Les critères pour le 

rapatriement des femmes sont les suivants: le 

danger pour la sûreté publique belge, l'intérêt de 

l'enfant en relation avec la mère et la faisabilité 

pratique. L'abjuration ou non de l'idéologie de 

Daech constitue également un facteur. 

 

 

03.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Vooreerst verwijs ik naar de 

antwoorden die vorige week werden gegeven.  

 

Op basis van het werk van de voorbereidende 

missie zullen er individuele beslissingen worden 

genomen. Pas daarna kan er concreet 

gecommuniceerd worden. De kinderen zullen 

verschijnen voor het jeugdparket of de jeugdrechter. 

Criteria voor het terughalen van de vrouwen zijn: het 

gevaar voor de Belgische openbare veiligheid, het 

belang van het kind in relatie met de moeder en de 

praktische haalbaarheid. Ook het al dan niet 

afzweren van de IS-ideologie is een factor. 

 

Toutes les mères ont été mises en détention. Les 

personnes condamnées par défaut peuvent en 

principe encore introduire un recours. Tant que ce 

recours n'a pas été déclaré recevable, la personne 

reste en détention. Un huissier n'a aucune 

compétence à l'étranger. De plus, cela pourrait 

vouloir dire qu'un jugement prononcé par défaut en 

Syrie pourrait avoir pour conséquence qu'une 

procédure de recours ne puisse être traitée dans 

notre pays qu'une fois la femme revenue.  

 

Comme je l'ai déjà dit la semaine dernière, le 

Conseil national de sécurité reste sur sa position de 

principe en ce qui concerne le jugement des foreign 

terrorist fighters. 

 

Alle moeders zijn in hechtenis genomen. Als het 

een verstekvonnis was, kunnen de bij verstek 

veroordeelden in principe nog verzet aantekenen. 

Zolang het verzet niet ontvankelijk is verklaard, blijft 

de persoon aangehouden. Een deurwaarder heeft 

geen bevoegdheid in het buitenland. Bovendien zou 

het betekenen van een verstekvonnis in Syrië ertoe 

kunnen leiden dat een verzetsprocedure in ons land 

pas in behandeling wordt genomen als de vrouw is 

teruggekeerd. 

 

Zoals ik vorige week al zei, blijft de Nationale 

Veiligheidsraad bij zijn principieel standpunt over de 

berechting van de foreign terrorist fighters.  

 

03.03  Barbara Pas (VB): Certains éléments ne 

sont toujours pas clairs. Comment le fait de renier 

l'idéologie de l'EI sera-t-il considéré? Le ministre 

rate également une opportunité d'exclure que des 

hommes de l'EI puissent être amenés en Belgique. 

 

03.03  Barbara Pas (VB): Een aantal zaken blijven 

onduidelijk. Hoe zal het afzweren van de IS-

ideologie beoordeeld worden? De minister mist ook 

de kans om uit te sluiten dat IS-mannen naar hier 

worden gehaald. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

La présidente: La question n° 55018870C de 

Mme Chanson et les questions nos 55018977C, 

55019015C et 55019017C de Mme Rohonyi sont 

reportées, ainsi que la question n° 55018947C de 

M. Boukili. Les questions nos 55018916C de 

M. Cogolati et 55018921C de M. Ben Achour sont 

supprimées. 

 

De voorzitster: Vraag nr. 55018870C van 

mevrouw Chanson en vragen nrs. 55018977C, 

55019015C en 55019017C van mevrouw Rohonyi 

worden uitgesteld, alsook de vraag nr. 55018947C 

van de heer Boukili. De vragen nrs. 55018916C van 

de heer Cogolati en 55018921C van de heer Ben 

Achour vervallen. 

 

04 Question de Philippe Goffin à Vincent Van 

Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur 

04 Vraag van Philippe Goffin aan Vincent Van 

Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over 
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"Les problèmes de fonctionnement du Registre 

Central de la protection des personnes (RCPP)" 

(55018994C) 

 

"De gebrekkige werking van het Centraal 

Register van bescherming van de personen 

(CRBP)" (55018994C) 

 

04.01  Philippe Goffin (MR): La plate-forme du 

RCPP rencontre de nombreux problèmes: aucune 

donnée ne peut être sauvegardée, les dépôts ne 

sont pas confirmés correctement, les 

administrateurs n’ont pas accès aux décisions 

consécutives aux requêtes qu’ils ont déposées, on 

ne peut sauvegarder des documents pour les 

retravailler plus tard. Cela pose des problèmes 

d’efficacité et de sécurité juridique et ajoute une 

charge inutile aux administrateurs comme aux 

instances judiciaires.  

 

 

Avez-vous connaissance de ces problèmes? Quel 

sont les ajustements nécessaires? Envisage-t-on 

d’adapter la plate-forme pour assurer sa conformité 

avec les lois sur le respect de la vie privée, le 

traitement des données ou avec le RGPD? 

 

04.01  Philippe Goffin (MR): Het CRBP-platform 

worstelt met talrijke problemen: er kunnen geen 

gegevens opgeslagen worden, de indiening van de 

documenten wordt niet correct bevestigd, de 

bewindvoerders hebben geen toegang tot de 

opeenvolgende beslissingen over de verzoeken die 

ze ingediend hebben en men kan geen documenten 

opslaan om ze later te bewerken. Dat doet 

problemen rijzen op het stuk van de efficiëntie en de 

rechtszekerheid en veroorzaakt een nutteloze 

bijkomende last voor de bewindvoerders en de 

gerechtelijke instanties.  

 

Draagt u kennis van die problemen? Welke 

bijsturingen zijn er nodig? Is men van plan om het 

platform aan te passen teneinde ervoor te zorgen 

dat het aan de wetten inzake de privacy en de 

gegevensverwerking en de AVG beantwoordt?  

 

04.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

français): Mon administration est au courant des 

problèmes techniques, qui ont été résolus ou le 

seront lors des prochaines mises à jour du registre. 

Les ajustements à apporter et les problèmes 

rencontrés sont traités lors des réunions de la 

task force. Certains problèmes, comme celui de 

l’accusé de réception du dépôt de rapport auprès 

des greffes, sont résolus le jour même. 

 

 

En attendant une adaptation technique, les rapports 

des administrateurs professionnels qui ont 

obligation de les communiquer via le registre central 

pourront être déposés au format PDF. L’accès au 

registre est lié à une authentification permettant 

d’établir l’identité du demandeur de manière 

univoque. On ne notifie pas les documents 

procéduraux ou de suivi de la procédure par 

courrier électronique: une notification est envoyée 

aux personnes concernées. De nouveaux filtres 

seront ajoutés lors d’une prochaine mise à jour.  

 

04.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Frans): Mijn administratie is op de hoogte van de 

technische problemen, die evenwel opgelost 

werden of zullen worden bij de volgende updates 

van het register. De noodzakelijke bijsturingen en 

de problemen zullen tijdens de vergaderingen van 

de taskforce besproken worden. Sommige 

problemen, zoals de ontvangstbevestiging bij de 

indiening van het verslag bij de griffie, worden 

dezelfde dag nog verholpen. 

 

In afwachting van een technische aanpassing 

kunnen de verslagen van de professionele 

bewindvoerders, die verplicht zijn hun verslag via 

het centrale register over te zenden, in PDF-formaat 

worden neergelegd. Voor de toegang tot het 

register dient men zich te legitimeren, zodat de 

identiteit van de aanvrager met zekerheid kan 

worden vastgesteld. Procedurestukken of stukken 

voor de opvolging van de procedure worden niet per 

e-mail betekend: er wordt een notificatie gestuurd 

naar de betrokkenen wanneer er een nieuw stuk 

beschikbaar is in het register. Bij een volgende 

update zullen er nieuwe filters toegevoegd worden.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

05 Questions jointes de 

- Philippe Goffin à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La 

problématique des viols commis par des mineurs 

en Belgique" (55018995C) 

- Philippe Goffin à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La diffusion de 

vidéos de viols sur les réseaux sociaux" 

05 Samengevoegde vragen van 

- Philippe Goffin aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De 

verkrachtingen door minderjarigen in België" 

(55018995C) 

- Philippe Goffin aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "Het verspreiden 

van verkrachtingsfilmpjes op social media" 
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(55019000C) 

 

(55019000C) 

 

05.01  Philippe Goffin (MR): Après les tragiques 

évènements survenus à Gand, la presse a relaté 

qu'en moyenne, plus de 4 plaintes sont déposées 

par semaine pour viol. Seules 10 à 15 % des 

victimes déposeraient plainte, ce qui laisse imaginer 

un nombre de viols extrêmement important. Vous 

avez annoncé la semaine dernière des mesures 

pour lutter contre cette problématique.  

 

 

 

Les évènements de Gand mettent en lumière les 

viols commis par des mineurs d'âge. Quelle est la 

proportion de victimes de viols collectifs mineurs 

d'âge? Quelle est la proportion d'auteurs de viols 

collectifs mineurs d'âge? Y a-t-il une tendance à la 

hausse? Combien d'auteurs mineurs d'âge ont-ils 

fait l'objet de poursuites pour des faits de viol à la 

suite d'un dessaisissement du tribunal de la 

jeunesse? Comment entendez-vous enrayer cette 

problématique?  

 

Ces événements ont également mis en lumière la 

problématique de la diffusion d'images et de vidéos 

de viols sur les réseaux sociaux. Il faut enrayer 

cette dérive aux nombreuses conséquences 

néfastes. 

 

05.01  Philippe Goffin (MR): Na de tragische 

gebeurtenissen die zich in Gent afgespeeld hebben, 

heeft de pers bericht dat er elke week gemiddeld 

meer dan 4 klachten wegens verkrachting 

ingediend worden. Slechts 10 à 15 % van de 

slachtoffers zou een klacht indienen, wat doet 

vermoeden dat het aantal verkrachtingen ontzettend 

hoog moet zijn. Vorige week hebt u maatregelen 

aangekondigd om deze problematiek aan te 

pakken.  

 

De gebeurtenissen in Gent richten de schijnwerper 

op de verkrachtingen door minderjarigen. Wat is het 

percentage minderjarige slachtoffers van 

groepsverkrachtingen? Wat is het percentage 

minderjarige daders van groepsverkrachtingen? Is 

er een stijgende trend merkbaar? Hoeveel 

minderjarige daders werden er vervolgd voor feiten 

van verkrachting na een uithandengeving door de 

jeugdrechtbank? Hoe wilt u deze problematiek 

onder controle krijgen?  

 

Deze gebeurtenissen hebben ook het probleem van 

de verspreiding van beelden en filmpjes van 

verkrachtingen op de sociale netwerken onder de 

aandacht gebracht. Deze vorm van 

grensoverschrijdend gedrag heeft vele nefaste 

gevolgen en moet een halt toegeroepen worden.  

 

Elle engendre une peine supplémentaire pour les 

victimes. Le fait que l'agression ignoble soit 

exposée à la vue de tous aggrave leur souffrance et 

empêche le long et difficile processus de guérison. 

 

 

Quelles mesures entendez-vous prendre? Quels 

sont les résultats de la réunion que vous avez eue 

avec Facebook? Des mesures ont-elles été 

décidées? Avez-vous eu des réunions similaires 

avec d'autres réseaux sociaux tels que Snapchat ou 

Instagram?  

 

Dat veroorzaakt ook bijkomend leed voor de 

slachtoffers. Het feit dat de weerzinwekkende 

verkrachting voor iedereen zichtbaar is, verergert 

hun pijn alleen maar en verhindert het lange en 

moeilijke herstelproces.  

 

Welke maatregelen zult u nemen? Wat is er uit de 

bus gekomen op vergadering die u met Facebook 

gehad hebt? Werden er bepaalde maatregelen 

genomen? Hebt u gelijkaardige vergaderingen 

gehad met andere sociale media, zoals Snapchat 

en Instagram?  

 

05.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

français): Sur la base des informations dans la 

Banque de données Nationale Générale (BNG), il 

est possible d’établir un rapport statistique sur les 

faits de viol collectif. Pour les trois premiers 

trimestres de 2020, on a enregistré 39 faits en 

matière de viols collectifs de mineurs d’âge, soit 

32 % des viols collectifs. Entre 2018 et 2019, on 

compte 86 et 87 faits de cet ordre.  

 

 

 

Environ 35 % des suspects enregistrés pour 2018 

et 2019 sont mineurs d’âge, près de 32 % en 2020.  

05.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Frans): Op basis van de gegevens in de Algemene 

Nationale Gegevensbank (ANG) is het mogelijk een 

statistisch rapport op te stellen over 

groepsverkrachtingen. In de eerste drie kwartalen 

van 2020 werden er 39 feiten van 

groepsverkrachting van minderjarigen 

geregistreerd, hetzij 32 % van het totaal aantal 

groepsverkrachtingen in die periode. In 2018 en 

2019 werden er respectievelijk 86 en 87 van 

dergelijke feiten geregistreerd. 

 

Ongeveer 35 % van de in 2018 en 2019 

geregistreerde verdachten is minderjarig; in 2020 is 
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 dat bijna 32 %.  

 

Les chiffres absolus semblent montrer une stabilité 

en 2018–2019. Pour 2020, ce genre de faits faisant 

souvent l’objet d’une déclaration tardive, il faut 

interpréter les chiffres avec prudence.  

 

 

Le ministère public ne pouvant fournir tous les 

chiffres demandés dans un délai aussi court, je 

vous invite à déposer une question écrite pour les 

recevoir.  

 

Het lijkt erop dat de absolute aantallen tijdens de 

periode 2018-2019 stabiel waren. Voor 2020 moet 

men de cijfers voorzichtig interpreteren, omdat 

dergelijke feiten vaak pas veel later aangegeven 

worden. 

 

Aangezien het openbaar ministerie in zo een kort 

tijdsbestek niet alle gevraagde cijfers kan 

verstrekken, stel ik voor dat u een schriftelijke vraag 

indient om ze te verkrijgen.  

 

Les accords de coopération en matière de 

traitement et d'orientation des délinquants sont en 

cours de révision. L'accord de coopération avec la 

Flandre se concentre sur les délinquants mineurs.  

 

 

La prévention – tel le projet Stop it Now! – est 

primordiale. J'ai déjà évoqué le système de 

drapeaux proposé par Sensoa. La justice est depuis 

longtemps en contact avec cet organisme et 

connaît bien le système de signalement des 

mineurs, dont l'extension aux adultes serait positif.  

 

 

La violence sexuelle génère souvent des zones 

grises où la parole de l'un s'oppose à celle de 

l'autre.  

 

Au niveau législatif, le Parlement a fait du bon 

travail pour que la diffusion de ces images et le 

doxing soient sanctionnés. La section i2-IRU de la 

police recherche les contenus illégaux sur Internet 

et les réseaux sociaux.  

 

De samenwerkingsakkoorden op het stuk van de 

behandeling en de oriëntatie van delinquenten 

worden momenteel herzien. Het 

samenwerkingsakkoord met Vlaanderen focust op 

de minderjarige delinquenten.  

 

Preventie-initiatieven, zoals het project Stop it Now!, 

zijn essentieel. Het Sensoa Vlaggensysteem heb ik 

ook reeds vermeld. De justitie staat sinds lang in 

contact met Sensoa en is goed vertrouwd met het 

meldsysteem voor minderjarigen. Een uitbreiding 

van dat systeem tot de volwassenen zou dan ook 

een goede zaak zijn.  

 

Met betrekking tot seksueel geweld ontstaan er 

vaak grijze zones, waar het dan een kwestie van 

woord tegen woord is. 

 

Op wetgevend vlak heeft het Parlement goed werk 

geleverd door de verspreiding van deze beelden en 

doxing strafbaar te stellen. De sectie i2-IRU van de 

politie speurt op het internet en de sociale 

netwerken naar illegale content.  

 

Ceux-ci sont signalés aux plates-formes en vue de 

leur retrait. Si une source belge est impliquée, une 

procédure judiciaire vise à identifier l'éditeur. I2-IRU 

est présente sur Telegram pour les contenus 

open source. Tout ce qui n'est pas en libre accès 

est réglementé par la loi et soumis à l'autorisation 

d'un magistrat. 

 

 

 

Nous travaillons en collaboration avec l'Institut pour 

l'égalité entre les femmes et les hommes pour les 

adultes et avec Child Focus pour les mineurs pour 

retirer au plus vite les contenus illégaux en ligne, 

avant que le mal ne soit fait. En tant que sites de 

confiance, l'Institut et Child Focus bénéficient du 

soutien de nombreux géants des médias. 

 

Die worden aan het platform gemeld, zodat ze 

verwijderd kunnen worden. Als er een Belgische 

bron bij betrokken is, wordt er een gerechtelijk 

onderzoek ingesteld om de verspreider van de 

inhoud te identificeren. De sectie i2-IRU is op 

Telegram actief voor de opensourcecontent. Alles 

waar men geen vrije toegang toe heeft, is wettelijk 

gereglementeerd en vereist de machtiging van een 

magistraat. 

 

We werken samen met het Instituut voor de 

gelijkheid van vrouwen en mannen voor de 

volwassenen, en met Child Focus voor de 

minderjarigen, om zo snel mogelijk illegale 

onlinecontent van het web te halen, voor het kwaad 

geschied is. Als trusted flaggers kunnen Child 

Focus en het instituut op de steun van veel 

mediagiganten rekenen. 

 

Grâce à cette position, nous parvenons à retirer 

certaines images bien plus vite que par la voie 

Dankzij die aanpak slagen we erin bepaalde 

beelden veel sneller dan langs de gebruikelijke weg 
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habituelle. Nous continuerons à travailler sur ce 

point. 

 

te verwijderen. We blijven hieraan werken. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

17 h 38. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 17.38 uur. 

 

 


